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Jak je již zvykem, v mém příspěvku se dočtete především o probíha-
jících opravách v obci i dalších připravovaných investičních akcích.
Prvně musím přiznat a napsat, už nyní víme, nezdaří se vše, co jsme 
plánovali a chtěli realizovat v tomto roce. Nerad bych, aby to vyzně-
lo, starosta napsal, avizoval nebo dokonce před volbami sliboval 
a stále nic. Aktualizuji tedy informace o stavu projektů a přidávám 
pokud možno reálné termíny i důvody zpoždění. Prioritním důvo-
dem odkladů je opožděné vypsání dotačních výzev. Vláda slibovala 
výzvy snad na vše, alokace lítaly v miliardách, obce byly natěšeny, 
spoléhaly a připravovaly projekty a nyní? Na mnohé čekáme, jiné 
jsou už vyhlášeny, ale alokace (alokace = vyčleněné fi nanční pro-
středky) se nějak smrskly. 
Které investice jsou závislé na dotacích? 

SLOVO STAROSTY
Prvním příkladem je výzva na opravy místních komunikací. Mi-
nisterstvo (MMR) avizovalo dostatek fi nancí, nyní alokace 700 mil. 
Kč, obce podaly žádosti v hodnotě 2,1 miliardy Kč. Tzn. trojnásobný 
převis žádostí, ze zkušenosti víme, že upřednostní menší obce, a tak 
šance na opravu ul. K Vodojemu a Vinohradká se podstatně snižují. 
Na opravy potřebujeme 11 mil. Kč a dotace by byla téměř 8 mil. Kč, 
to už stojí za to si počkat na takovou fi nanční injekci byť o rok nebo 
dva později.
Jiná, ale podobná situace je u objektu knihovny (Nadační dům), 
stejné ministerstvo, výzva vypsána, ale pokrývá jen 40 % nákla-
dů, rozpočet na generální opravu objektu je 3,5 mil. Kč + vyba-
vení. Nově se objevují výzvy stejného ministerstva, kde je dotace 
na opravy veřejných budov až 70%. Při dnešních cenách a dalšího 
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avizování zdražování nejen stavebních materiálů jsme před roz-
hodnutím, počkat na lepší výzvu, eliminovat rozsah opravy, odložit 
projekt zcela, až se situace stabilizuje? Věřte, rád bych objektu Na-
dace dr. Kachníka (našemu muzeu i knihovně) dal důstojný kabát 
i vybavení, ale vždy musíme fi nance investovat v kontextu s jinými 
potřebami obce i jak vždy sděluji, musí být jakási úměra výše inves-
tice a užitné hodnoty.
Třetím projektem, který nebude zastaven, ale jen eliminován, je 
oprava kaple Panny Marie Růžencové na Hůrce. Projekt a rozpo-
čet památkáře na 1,5 mil. Kč a vědomí, že musíme do rozpočtu za-
pracovat nárůst cen stavebních materiálů, náklady na dovoz vody, 
provoz elektrocentrály, úpravu příjezdu k  objektu, by se náklady 
vyšplhaly k dvěma milionům korun. A to uznejte, že i při příspěv-
ku památkářů (přislíbeno 300 tis. Kč) je opravdu hodně. Realizovat 
budeme tedy úsporněji, něco svépomocí, využijeme živnostníky 
a rozdělíme na etapy – letos omítky, odvodnění a střecha, příští rok 
interiér, dveře, okna, nátěry atd. To znamená kaple se neodkládá, 
jen se bude realizovat po etapách, v kontextu jak se původně avi-
zovalo.

Špatné zprávy nekončí:    
Výstavba nového rybníka za Hůrkou a  výsadba LBC Hůrka 
(biocentrum za „Vrbičkama“) se zřejmě odloží na rok 2023. V tomto 
případě dotační výzvy OPŽP se postupně objevují , ale na tu správ-
nou  teprve čekáme. Výpověď na pozemky je podána a v podstatě 
bychom mohli letos po 30.9.2022 zahájit výstavbu a výsadbu. Ale 
není výzva, nejsou podmínky, tedy ani nesoutěžíme dodavatele. Už 
teď víme, pokud by to bylo ihned vypsáno, pak výběrovka, vyhod-
nocení, zasmluvnění atd. to se sotva stihá do podzimu a to je na 
realizaci a v závislosti na počasí opravdu problematické. Netajím se, 
tohle jsou projekty na kterých mi hodně záleží a které budou ne-
jen prospěšné, ale i moc hezké. V příštím čísle Nivnických novin rád 
zveřejním vizualizace, jak budou tyto realizace vypadat.   

Co se děje aktuálně v obci?

Oprava základní školy - největší investiční akce tohoto roku. Sta-
rá budova má 85 let, v počátcích jedna z mála škol v celém okolí. 
Navštěvovaly ji děti ze Strání, Březové, Slavkova, Dolního Němčí, 
Korytné, Suché Loze atd. Rozsáhlá rekonstrukce odhaluje, jak už 
to bývá u  starších objektů, další defekty a  problémy. S  tím jsme 
samozřejmě počítali, přece jenom 85 let stará budova dostala za 
léta jen nový „make up“, a tak víme, že se vždy objeví další bolístky 
i překvapení. Problémy řešíme napříč všemi patry, nejen v suteré-
nu, kde byla vydutá podlaha, propadlá kanalizace, řeší se nesta-
bilnost příček mezi třídami a  kabinety, které jsou postaveny na 
dřevěných podlahách, ve třídách téměř dvojnásobek podsypu, 
opravy omítek budou nutné snad v celém rozsahu, doplňují se 
potřebné rozvody slaboproudu pro konektivitu 

atd.,atd. Vše je samozřejmě dokumentováno  a  podchyceno. De-
moliční práce by měly být  do 24.4. ukončeny, stupačky odpadů 
a vody byly již na hraně životnosti, nové rozvody jsou již na místě. 
Je to tam jako v mraveništi a dodavatel spol. 3VaH zatím vše zvládá 
na jedničku. Rekonstrukce staré budovy by měla být dokončena do 
poloviny června, pak se vše z přístavby přestěhuje zpět do staré bu-
dovy a o prázdninách se provede a dokončí rekonstrukce přístavby, 
která je již v lepším stavu, i rozsah prací je menší.
Celkové náklady na opravu se vyšplhají na více než 32 mil. Kč. Ško-
la ukousne z obecního rozpočtu min. 12 mil. Kč a 20 mil. Kč jsme 
získali dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj (MMR). Opravujeme 
tak, aby škola byla funkční, moderní, bezpečná, příjemná a hezká 
na dalších 85 let. Bohužel jiná, teprve očekávaná dotace bude řešit 
bezbariérový přístup, tzn. venkovní výtah a  modernizaci odbor-
ných učeben, a tak nás ještě jeden zásah do školy bude čekat, byť 
podstatně lehčí a méně omezující.   podstatně lehčí a méně omezující.   
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Co se děje dále v obci?

Elektrifi kace Hoštáky, investiční akce spol. E.ON
Bohužel se stalo, že zakopávání vysokého napětí (VN) a pokládka 
nízkého napětí (NN) (pozn. jako by napětí nebylo dost aj tak) se po-
tkalo s uzávěrou školy a vznikl problém s přístupem do školy pro 
děti, přepouštěcí semafor na  komunikaci, rozkopaný chodník atd. 
Dodavatel spol. Moel přislíbil alespoň urychlení prací a brzké uvol-
nění chodníku tak, abychom zajistili co nedříve bezpečný přístup. 
V každém případě akce rozvody VN a NN byla trochu překvapením, 
poněvadž 2 roky nic a najednou rychlá akce. Se spol. E.ON a doda-
vatelem spol. Moel jsem dohodnul ponechání betonových sloupů 
do roku 2023 (máme na nich osvětlení a rozhlas), včetně přepojení 
drátů tak, aby to bylo funkční. Po vybudování nového veřejného 
osvětlení na Hoštácích budou sloupy odstraněny. Obec již připra-
vuje projekt veřejného osvětlení v ulici Hoštáky, souběžně by bylo 
vhodné provést i rekonstrukci chodníku, a dle možností možná i vý-
měnu silničních obrub na druhé straně, frézování a pokládka nové-
ho povrchu. Pokud se to zdaří, pak by ulice Hoštáky zcela prohlédla. 
Rádi bychom to zvládli již v roce 2023, bude to fi nančně náročné, 
ale malé cíle si neklademe.     

Potěšující:

Výsadba větrolamů - prvky územního systému ekologické stabi-
lity (ÚSES) dle komplexních pozemkových úprav (KPU) – viz. foto
Tato akce zdárně probíhá a v těchto dnech se práce dokončují, celko-
vý náklad 11 mil .Kč , dotace 90%, tj. cca 10 mil. Kč, holt  1 mil. Kč  jde 
z obecního rozpočtu, ale je to na dobrou věc. Udržitelnost projektu 
2,5 roku, tzn. zálivka a údržba, dovýsadba neujatých sazenic je v re-
žii dodavatele spol. Kavyl. Už aby se to zelenalo. 

Revitalizace rybníka u Hložova mostu

Dodavatel se rozhýbal a práce pokračují. V těchto dnech už by měl 
být hotov nápustný systém i  požerák a  následovat bude úprava 
břehů a pokládka kamenů. Svépomocí bychom rádi souběžně při-
pravili pilíře a vystavěli molo a osazen bude i pilíř pro strážce ryb-
níka (třeba hastrmana). Vše bude dokončeno v termínu, tj. max. do 
30.6.2022 a budeme doufat, že Korytnačka dá dostatek vody pro 

naplnění. Náklady na tuto akci jsou ve výši 2,4 mil. Kč, z toho dotace 
70%, tzn. obec doplatí cca 0,7mil.Kč. Ale opět je to na dobrou věc 
a věřím, že se to stane oblíbeným procházkovým cílem. 

Oprava kanalizace na Nové čtvrti – akce SVaK 
Pokračuje oprava kanalizačního sběrače v délce 179 m na této ulici, 
akci realizuje dodavatel spol. Tufír. Předpoklad ukončení prací - čer-
ven 2022. Doprava je v této ulici částečně omezena, tak prosím i zde 
o trpělivost a opatrnost. 

Terénní úpravy za účelem eliminace aktivní zóny – pro druhou 
etapu ul. Sluneční. 
Spol. Terra projekt dokončil projektovou dokumentaci a  v  součas-
nosti je v posouzení Povodí Moravy (PMO) a dalších síťařů. Je to první 
krok z mnoha dalších k realizaci výstavby sítí a vytvoření cca 30 ti par-
cel pro výstavbu RD. Další kroky- provedení terénních úprav, změna 
záplavové aktivní zóny, změna územního plánu obce Nivnice, vý-
stavba sítí a následný prodej parcel. Je to ještě běh na dlouhou trať, 
ale pracujeme na tom. Reálně rok 2025, prostě byrokracii neporazíš.

Odpady – objednány 2 ks kontejnerů, pro SD Hůrka, budou na dřevo 
– vývoz našim autem. Předběžně dohodnuto, musíme ještě zasmluv-
nit drcení s p. Kubišem. Tato investice by měla přinést úsporu nákladů 
oproti stávajícímu systému a tato investice  se nám do konce roku 
vrátí dvakrát. Dále se ještě pokusíme upravit dva rezervní kontejnery 
uložené na SD Hoštáky tak, aby bylo možné provádět vývozy našimi 
auty.  Snahou je eliminovat narůstající náklady na likvidaci odpadů, 
mnohé musíme ještě domyslet a prověřit, ale známe cestu, tak ji mu-
síme prošlápnout. Rádi bychom efektivněji likvidovali i větve, nejlépe 
je naučit to vozit občany na skládku na Slovácké strojírny nebo do 
Suché Loze, ale chápu, že Nivnice je pohodlnější. Obec by ušetřila ne-
malé prostředky za vývoz a platili bychom pouze štěpkování. Mnohé 
myšlenky jsou ještě v plenkách, ale chci, aby jste věděli, že se tím za-
býváme a optimalizujeme náklady, kde se dá.  

žii dodavatele spol. Kavyl. Už aby se to zelenalo. 

o trpělivost a opatrnost.
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Co mě trápí a co dlužíme dětem i občanům?

Dětské prvky na naše plácky, prosím strpení, ještě konzultuji s ro-
diči, co by jejich děti uvítaly, a souběžně vyháním velké fracky z dět-
ských hřišť, ať neničí to poslední rozpadající. Herní prvky jsou předra-
žené, společnosti vědí, že většina obcí to nakupuje na dotace a ceny 
je příliš netrápí, větší obce nad 3000 obyvatel nemají na dotace nárok 
a přeplácet nemáme zájem. Bohužel, systém dotací takhle kazí trh 
ve všech oblastech. Přesto některé prvky nakoupíme a některé, díky 
šikovnosti našich údržbářů, vyrobíme (něco ihned a něco přes zimu).  

Sportovní areál – hřiště poléčeno, za minimálních nákladů, opra-
vena zásobní nádrž na dešťovku a  studniční rezervu. Sportovní 
hala - zahájena příprava na rekonstrukci sportovní haly s  přístav-
bou. V současnosti probíhají konzultační schůzky se sportovci, pro-
jektanty, stavaři, osloveni byli i odborníci ze Stavební fakulty ČVUT- 
k vyhodnocení nutnosti výměny betonových nosníků (tenhle typ je 
staticky rizikový a problematický). Projekt rekonstrukce je dobré mít 
v šuplíku, Národní sportovní agentura dává dotace na rekonstrukce 
i výstavbu 70% maximálně však 40 mil. Kč, časem nás rekonstrukce 
nemine. Objekt je již v mnoha ohledech na hraně prováděných revizí 
a zpřísňujících se předpisů. Souběžně chceme efektivně řešit i ener-
getiku sportovního areálu, aby do budoucna byla energetická zátěž 
co nejmenší.  Není to na pořadu dne, ale chceme být připraveni na 
případnou a výhodnou dotaci.           
Přesto, že obec vypadá hezky a mnohé se udělalo, máme před sebou 
ještě hodně – opravdu hodně práce:
 opravit část komunikace ul. Zámostí
 elektrifi kace kaple NT – se SVaK dohodnuto napojení na vodárnu  
 panelovka ke kapli potřebuje taky poléčit
 dokončit projekt a zahájit přístavbu klubovny pro mladé hasiče
 rekonstruovat lávku na ul. Závodí u  Bezděka (připravíme přes 

zimu)

DARY A DOTACE PRO NEZISKOVÁ SDRUŽENÍ Z ROZPOČTU OBCE NA ROK 2022
Český svaz včelařů, z.s. Zařízení pro volnočasové aktivity 138.300

Český svaz včelařů, z.s. Celoroční činnost 8.000

ČMS chovatelů poštovních holubů Celoroční činnost 20.000

ČSS, z.s. – sportovně střelecký klub Nivnice Zařízení pro volnočasové aktivity 65.000

DH Nivničanka, z.s. Celoroční činnost 100.000

Komunitní škola BESEDA, z.s. Celoroční činnost 10.000

Mgr. Ivana Karlíková Celoroční činnost Hurikánek 10.000

Moravskoslezský kynologický svaz, z.s. Zařízení pro volnočasové aktivity 100.000

Moravskoslezský kynologický svaz, z.s. Celoroční činnost 20.000

MS Šaranov Nivnice Celoroční činnost 60.000

MS Šaranov Nivnice Zařízení pro volnočasové aktivity 100.000

Nadační fond Dr. Kachníka Celoroční činnost 20.000

Nivnička, z.s. Celoroční činnost 30.000

Nivnička, z.s. Zařízení pro volnočasové aktivity 25.000

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Celoroční činnost 40.000

SPCCH v ČR, z.s. ZO Nivnice Celoroční činnost 20.000

Spolek BIKE&RIDE Nivnice, z.s. Celoroční činnost 20.000

Tělovýchovná jednota Nivnice, z.s. Celoroční činnost 390.000

Tělovýchovná jednota Nivnice, z.s. Významné výročí – 90 let fotbalu 15.000

ZO Českého zahrádkářského svazu Nivnice Zařízení pro volnočasové aktivity 40.000

ZO Českého zahrádkářského svazu Nivnice Významné výročí – 65 let založení 15.000

ZO Českého zahrádkářského svazu Nivnice Celoroční činnost 5.000

CELKEM 1.251.300

 instalovat nové herní prvky a některé vyrobit svépomocí
 připravit studie proveditelnosti na obnovitelné zdroje
 optimalizovat spotřeby plynu – např. elektro ohřevy v místě spo-

třeb  
 pokračovat v přípravách projektů sběrný dvůr a překladiště ko-

munálního odpadu
 úprava prostor před poštou
 oprava fasády Dům služeb
 instalovat koše na hovínka pro pejskaře
 přidat lampy ke stezkám na hluchá místa
 a další a další   
A stále je nutné vidět hodně dopředu…… vymýšlet, plánovat, 

připravovat

Výzva ke spoluobčanům,

Výzva první – máte zájem pracovat v zastupitelstvu nebo komisích?
jak jsem již informoval, rád bych se opětovně ucházel o místo staros-
ty, vytvářím kandidátku nezávislých a  rád bych na kandidátce měl 
občany, kteří mají zájem pracovat v zastupitelstvu, je lepší, když je 
zájem od Vás, než jak je zvykem přemlouvat občany pojďte na kan-
didátku.
Výzva druhá - rád bych vytvořil skupinu - iniciativu „Nivnice v pohy-
bu“, s očekáváním, že budou vymýšlet různé akce, soutěže, výlety pro 
děti, mládež i starší, samozřejmě s podporou obce
Výzva třetí - rád bych obnovil kulturní komisi a inicioval především mla-
dé, ať si plánují, ale i podílejí se na organizaci kulturního života v obci   

Milý spoluobčané, sousedé,
přeji krásné jarní dny, čerpejme energii, místo televize dejme raději 
procházku, obdivujme krásy kolem nás a mějme se rádi.

Váš starosta 
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Zabijačkové hody
V roce 2020 jsme „zabijačkou“ ukončili veškeré hromadné akce, a až 
v tomto letošním roce 2022  a to v sobotu 26. února  jsme Zabijač-
kovými hody opět nastartovali (doufám) veškerý společenský život 
a  vše, co k  tomu patří. Letošní obecní zabijačka potěšila nejedno-
ho Nivničana i přespolního návštěvníka naší pěkné obce. Ta radost 
z konce covidové doby byla znát na každém kroku. K tomu taky po-
mohly dobré zabijačkové pochoutky fy pana Hrabce. Nabídka byla 
hojná, dobrá a například zabijačkové polévky (obarovice, jak říkáme) 
pochybělo, i když dvakrát doplňovali zásoby. Pochutnali si mladí i vě-
kem pokročilejší. Příjemnou atmosféru zpestřilo vystoupení skupiny 
Mejdan Rock, dětí z naší mateřské školy s pásmem písniček, tanečků 
a říkadel a nechybělo ani vystoupení country Hurikánku. Velké poděko-
vání patří vedení naší obce, hasičům, pořadatelům, účinkujícím i kolek-
tivu pana Hrabce z Velehradu.
První letošní předjarní akce se nám vydařila, věřím, že i Vy i já se společ-
ně budeme těšit na další, neméně úspěšné akce nejen v tomto roce. 
Tož mějte se rádi, opatrujte si v rodinách zdraví a jak říká náš pan sta-
rosta Miroslav Vykydal „s úsměvem jde všechno líp“, no a má pravdu! 
To vám všem přeje za redakci NN 

Karel Šik
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Předběžný přehled plánovaných sportovních a společenských akcí:
07. 5. OHVS – přespolní běh (Vlčnov)
15. 5. První sv. přijímání (farnost)
20. 5.  Májová veselice s polonézou žáků ZŠ (SD Beseda)
21. 5. OHVS – fl orbal (Bánov)
22. 5. Bajková neděle pro děti (Nivnická riviéra)
28. 5. Borovičkofest (Nivnická riviéra)
04. 6.  Myslivecký dětský den

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!

4.-5. 6.  Otevřené památkové domky - Sedlcká chalupa 
a Nadační dům

05. 6. Motoburza (sportovní areál)
10. 6. OHVS – Petanque+ vaření guláše (Korytná)
12. 6. Pouť u kaple Nejsvětější Trojice (farnost)
16. 6. Boží tělo – průvod obcí (farnost)
18. 6. OHVS – stolní tenis (příp. atletika, Bystřice pod Lopeníkem)

www.n i v n i c e . c z
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Košt slivovice
Po dvouletém koštovém půstu se vyznavači tohoto moku 
konečně dočkali a v sobotu 26. 3. se v celé Besedě nejen ko-
štovalo, ale i tancovalo, besedovalo a každý si tu atmosféru 
užíval, jak mohl. K dobré pohodě přispěla i módní přehlídka 
svatebních šatů prezentovaná salonem Dáša z  Uh. Brodu, 
která sklidila velký potlesk. Nechyběla ani bohatá tombola 
a k tanci i poslechu hrála kapela 3lot3.
Letos degustátoři posuzovali 149 vzorků slivovice a 31 vzorků 
ovocných pálenek. A jak to vlastně dopadlo?
Šampionem letošního koštu se stal Luděk Chovanec ze Su-
ché Loze
1. místo Petr Kroča, Nivnice
2. místo František Šojdr, Šumice
3. místo Michael Kománek, Javorník n. V.
4. místo Roman Dědák, Nivnice
5. místo František Ježek, Dolní Němčí
6. místo Petr Konrád, Nivnice
7. místo Radek Klusák, Nivnice
8. místo Marie Štergenichová, Ostrožská Lhota
9. místo Markéta Slačálková, Nezdenice
10. místo Jaroslav Mikulec, Nivnice
První místo v kategorii ovocné pálenky získal vzorek č. 11 – 
meruňka, majitel Štěpán Stojaspal z Nivnice.

Gratulujeme a příští rok se na Vás opět těší Trnka team!!!

ů 

-
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Vánoční stromy
17. března 2022 jsme se rozloučili s naším vysokým vá-
nočním stromem, který krásně osvícený navozoval vá-
noční náladu vždy od první adventní neděle.
A jak to bylo s výsadbou? Podívejme se do kroniky:
V roce 1947 přivezl vánoční strom – smrk z Hostýnských 
vrchů Okrašlovací a  zahradnický spolek. Tento strom 
díky vandalismu byl v kmínku těsně u země provrtaný, 
a tak musel být odstraněn. V roce 1950 byl tedy vysazen 
strom nový – opět smrk, který byl přivezen z Lipin. Ani 
tento však nevydržel, nedařilo se mu a  tak byl v  roce 
1953 na podzim nasazen do třetice smrk – vánoční 
strom, který dovezl z  Lipin pan Josef Bradáč a  který 
jsme už všichni znali.  V roce 
2011 získal 1. místo v soutěži 
Nejhezčí vánoční strom měst 
a obcí za rok 2011 v ČR v kate-
gorii obec. Bohužel 17. 3. mu-
sel být po zhodnocení jeho 
zdravotního stavu odborníky 
odstraněn.
Na jeho místo byl 24. 3.  vy-
sazen strom nový – tentokrát 
4,5m vysoká jedle. Ta rostla 25 
let v okolí města Oldenburg na 
severu Německa a do školky 
v ČR byla přivezena dva dny 
před výsadbou. Ze školky 
byla vyzvednuta fi rmou 
FLOSTYL, s.r.o., která ji také 
zasadila.
Jedličce přejeme, ať se jí 
u nás krásně roste a určitě 
se už těšíme, až bude vá-
nočně rozsvícená.
Zpracovaly Ivana Hladišová, 

Marie Kománková

Březen Duben  Březen Duben 2/20/2022
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Vítěz soutěže v roce 2011Vítěz soutěže v roce 2011
Tak ať rosteTak ať roste

Pořádně zasaditPořádně zasadit

Výsadba nového
Výsadba nového

Kácení vánočního stromuKácení vánočního stromu
Začátek káceníZačátek kácení

Prostranství před kostelem rok 1953 Prostranství před kostelem rok 1953 

Prostranství před kostelem i s hradem rok 1953 Prostranství před kostelem i s hradem rok 1953 
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Koncert VIVAT COMENIUS

Cesta za J. A. Komenským

Myšlenky z díla Komenského přednesl a doplnil zpěvem 
a unikátní hrou na kytaru pan Štěpán Rak. Koncert se ko-
nal 19. 3. 2022 u příležitosti oslav 430. výročí narození J. 
A. Komenského v kostele Sv. Andělů strážných v Nivnici. 
Projekt byl spolufi nancován Zlínským krajem.

V neděli 20. 3. 2022 vyvrcholil dlouhodobý projekt školy Cesta za J. A. 
Komenským kulturním programem pro veřejnost. Plný sál návštěv-
níků mohl obdivovat šikovnost žáků naší školy během vystoupení 
školního pěveckého sboru, divadla, tance, zpěvu. Nechyběl ani spo-
lečný kvíz, ve které své síly poměřili Otec Zděněk a pan ministr Mgr. 
Petr Gazdík. Program doplnil pestrý jarmark žákovských výtvorů, 

videoprojekce a výstava prezentující činnost školy spolu s drobným 
občerstvením. Moderátoři zvládli všechno na jedničku. Účinkujícím 
a učitelům, kteří program připravovali, patří velké poděkování. Ide-
je Komenského byly oživeny přesně podle jeho principů – názorně, 
prakticky a s prožitkem.

em 
ko-
í J. 
ci. 
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28. březen – DEN UČITELŮ 
a 430. výročí narození J. A. K.  
V  České republice patří 28.  březen učitelům. 
Oslavuje jejich práci a poslání. Ne náhodou byl 
v roce 1955 stanoven na den narození našeho 
rodáka Jana Amose Komenského, učitele ná-
roda a  zároveň patrona českého školství. Byl 
to právě Komenský, který poprvé defi noval 
pojem školní rok, prázdniny a školní týden. Za-
sloužil se o to, aby ve třídách byli žáci stejného 
věku a stejné úrovně znalostí. Preferoval školu 

hrou, názornosti a aktivnosti. A aby žáci měli 
možnost své teoretické poznatky vyzkoušet 
si i v praxi. Zároveň kladl velký důraz na indivi-
dualitu každého dítěte, ale i spolupráci rodičů 
a učitelů, kteří mají jít dětem příkladem. V rám-
ci dnešního dne přejeme všem pedagogům 
mnoho sil, neutuchajícího nadšení, kreativity, 
ale i hodně trpělivosti a tolerance v tomto ná-
ročném povolání.í.
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Farma rodiny Kachníkovy – zemědělství trochu jinak
V roce 2019 jsme začali hospodařit na vlastních a propachtovaných 
pozemcích. Zaměřujeme se na pěstování obilovin, olejnin, cukrové 
řepy, kmínu, medonosných plodin a od letošního roku jsme začali 
s pěstováním česneku. Chtěli bychom vám nabídnout kvalitní český 
česnek z našeho regionu a taky bychom rádi obnovili tradici jeho pěs-
tování na Uherskobrodsku. Jelikož příroda potřebuje různorodost, 
tak kvalitní zemědělství potřebuje více plodin v osevních postupech. 
Proto se nebráníme zkoušet i nové další plodiny a do budoucna jsme 
na to připraveni.
Pro zajištění kvalitní péče o pozemky se postupně vybavujeme mo-
derní zemědělskou technikou pro precizní a udržitelné zemědělství. 
Aktuálně investujeme všechny dostupné fi nanční prostředky do 
rekonstrukce haly na Vinohradské ulici za účelem uskladnění na-
šich výpěstků, zejména pak česneku. Hlavním cílem naší činnosti je 
hospodařit na všech pozemcích v souladu s nejmodernějšími trendy 
a s využitím zkušeností od českých i zahraničních zemědělců. Pokud 
budete mít zájem, rádi přijmeme do péče i vaše pozemky.
Naší snahou je rozšířit sortiment lokálně pěstovaných produktů, pro-
to také spolupracujeme i s dalšími menšími soukromými zemědělci 
v okolí. 
Nabízíme vám:
- kvalitní osobní péči k  propachtovaným pozemkům a  nadstan-

dardní pachtovné

- práce traktorem s čelním nakladačem
- sečení a mulčování luk
- doprava vleky o nosnosti 5, 9 a 14 tun
- zpracování půdy
- zimní údržbu komunikací a areálů
- další činnosti dle domluvy a vybavenosti technikou
- možnost brigády na občasné jednoduché manuální práce 
vhodné pro všechny věkové kategorie

Těšíme se na spolupráci s vámi.
Kontakt:

Petr Kachník, 604 633 636, petr.kachnik@seznam.cz
Tadeáš Kachník, 606 455 099, kachniktadeas@gmail.com

- práce traktorem s čelním nakladačem
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Vandrácká 50 přes Bílé Karpaty - 2. dubna

Konečně jsme mohli po dvouleté odmlce 
zorganizovat tradiční jarní pochod Bílými 
Karpaty. I když počasí bylo chladnější, ti kte-
ří vyšli, si plně užili tradičního bláta, sněhu, 
větru a chladu. Prostě všeho, co k Vandrácké 
patří . Že si to všichni užili, můžete vidět 
i z reakcí na facebooku.
A tak jediný, částečně negativní zážitek mají 
kluci, kteří vyrazili na kontrolu k březovskému 
křížku mírně nalehko, opovrhli radami starších 
matadorů a dobře míněnými radami „vezměte 
si vaťáky“. Vše pochopili až po několika hodi-
nách mrznutí, kdy přivezené vaťáky navlékali 
na zimní bundy . Naštěstí to přežili ve zdraví.
A  tak se můžeme těšit na všechny při dalším 
ročníku, tj. 1. dubna 2023.
 
A trocha statistiky:
42. ročník Trasa 20 km - 171 účastníků
 Trasa 35 km - 79 účastníků
 Trasa 46 km - 3 účastníci
 Trasa 50 km - 69 účastníků
 Trasa cyklo 50 km - 10 účastníků
 Celkem 332 účastníků

Nejstarší - ročník 1940, trasa 20 km
Nejmladší - ročník 2015, trasa 20 km
Nejvzdálenější - Teherán (Írán), trasa 20 km

Reakce z facebooku:
Hana Kurucová - Jeli jsme na kole 50 km poprvé. Ano byla 
zima jak sviňa, voda nám zamrzala ve fl aškách, ale s man-
želem jsme si to moc užili. Děkujeme organizátorům.
A  ještě …všichni, co jste šli pěší tratě, a  hlavně 50km, 
máte můj veliký obdiv. Borci   
Blanka Smetanová  - Tož obdiv absolventům  50 km  le-
tošní pochod měl svoje specifi ka a o tom to je  tož první 
sobota duben 2023  sobota duben 2023  

Nejstarší a nejmladší účastník 
Nejstarší a nejmladší účastník 42. ročníku pochodu.42. ročníku pochodu.

Radek Mahdal - Děkujeme za organizaci a za rok snad znovu. Jenom by mohlo 

Radek Mahdal - Děkujeme za organizaci a za rok snad znovu. Jenom by mohlo 

být trochu teplejší počasí být trochu teplejší počasí 

Tommy Melsa - Bylo to super, děkuji Tommy Melsa - Bylo to super, děkuji 

Ondřej Sopůšek - Díky organizátorům, 
Ondřej Sopůšek - Díky organizátorům, že po pauze opět pokračují v tradici.
že po pauze opět pokračují v tradici.

Vojtěch Peša - Také se přidávám 
Vojtěch Peša - Také se přidávám 

s poděkováním organizátorům za 
s poděkováním organizátorům za 

krásných 50km!krásných 50km!



V minulém týdnu jsme se připravovali na 
tradiční masopustní veselice, které se vloni 
nekonaly. Už se ve vzduchu mísilo nadšení 
a napětí z očekávání, zda se letos maškary 
na tradiční obchůzku vydají, kolik jich bude 
a jestli se dostanou i k nám na charitní dům, 
…. Když jsme viděli upoutávku na fašank v 
Nivnici, obrátili jsme se na pořadatele Vlas-
tíka Ondru.  Poprosili jsme ho, aby při cestě 
kolem charitního domu poslal pár zpěváků 
a masek, aby potěšili i naše klienty. V sobo-
tu kolem oběda to vypuklo. Několik dětí z 
Muzikaše s hudebními nástroji a naladěný-
mi hlasy obsadilo chodby charitního domu. 
Zpívaly a hrály zvesela. Klienti měli na poko-
jích otevřené dveře, aby aspoň trochu mohli 
být součástí masopustu. Děti jim vykouzlily 
úsměvy na tvářích. Nostalgicky se jim vyba-
vila léta, kdy se sami průvodů účastnili. 
Na začátku února jsme se také s prosbou ob-
rátili na paní učitelku v družině. Už dříve jsme 
s nimi spolupracovali a nyní jsme je požádali 
o nové obrázky od dětí, které by opět oživi-
ly chodby našeho zařízení. Byli jsme s paní 

Před Velikonocemi se nám na charitní dům v Nivnici ozvala „naše“ 
několikaletá paní sponzorka, paní Kubišová. Ptala se, jak se nám daří, 
jak se mají klienti a na rozloučenou opět nabídla fi nanční pomoc na 
něco, co bychom potřebovali. 
S paní vedoucí jsme se domluvili, že by se nám hodila větší, hlubší 
mikrovlnná trouba, abychom v ní mohli bez problémů ohřívat větší 
mísy s knedlíky či těstovinami. Na internetu jsme našli vhodný tip. 
Zjistili jsme, že by ji měli mít v Uherském Brodě v Belvisu. Po telefo-
nickém kontaktu jsme zjistili, že mají trochu jiný tip, který je dražší, 
než jsme chtěli, ale udělali nám na ni cenu (z původních 7035,-Kč na 

V letošním roce se dožívá krásného život-
ního jubilea 85 let naše klientka paní Ma-
rie Hamšíková, přišel jí popřát pan ředitel 
Charity Uherský Brod Ing. Mgr. Petr Houšť, 
MBA, zástupkyně ředitele Mgr. Martina Ši-
mánková a Mgr. Jana Mackovičová. Všech-
no nejlepší, hodně štěstí, zdraví, Božího 
požehnání do dalších let přejí naší dlouho-
leté klientce i zaměstnanci a klienti charit-
ního domu.

Bartošová Ludmila, vedoucí CHD Nivnice

Fašank a příchod jara do charitního domu v Nivnici 

Nová mikrovlnná trouba pro charitní dům v Nivnici

Jubileum
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učitelkou domluvení, že na konci února ob-
rázky dostaneme. V pátek před fašankem je 
paní učitelka přinesla. Obrázky od dětí z 1.-3. 
třídy hýřily barvami a jarní atmosférou plnou 
květů. Obrázky jsou pestré, nápadité, veselé 
a oživily celý dům. Ozdobili jsme s nimi chod-
by i jídelnu. Těšíme se na osobní setkání.

6500,-Kč). Paní Kubišovou jsme s nápadem i cenou seznámili. Cena je 
pro ni přijatelná, celou nám ji zaplatí.
Slovo dalo slovo a pracovník Belvisu, který bydlí v Nivnici, nám mikro-
vlnku dovezl ještě ten den. Rovnou jsme ji zapojili a odzkoušeli. Přes 
víkend už sloužila.
Tímto bychom chtěli srdečně poděkovat paní Kubišové, za její sta-
rost, přízeň a fi nanční pomoc a také Belvisu za snížení ceny, bleskové 
řešení a ochotu odvést mikrovlnku až na charitní dům. Mnohokrát 
děkujeme.

 Jarmila Kubáňová

Tímto vám všem patří veliký dík. Babičkám 
a dědečkům jste vlili novou energii do žil a 
pomohli na chvilku zapomenout na bolesti a 
trápení. Řídit se Ježíšovými slovy – byl jsem 
nemocný a navštívili jste mě – neumí každý a 
my si vás za to nesmírně vážíme! Děkujeme.

 J. Kubáňová

-
-
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než jsme chtěli, ale udělali nám na ni cenu (z původních 7035,-Kč na  Jarmila Kubáňová

www.n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 1212

Charitní dům sv. Andělů strážných 



country „Ž“country „Ž“

KentuckyKentucky
AlabamaAlabama
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Country Nivnice – 1 díl
Jak jsem přišel k country:

Po maturitě na gymnáziu v  Uh. Brodě jsem 
jel na školou organizovaný výlet, Lužnice na 
vodě.  Po desetiletí mi zůstaly krásné vzpo-
mínky. 
A v Nivnici jsou taky vodáci. Kdo? Bony a spol. 
Připojil jsem se a  následovaly krásné výlety 
na lodích, pod stany, s kytarami, pruhovaným 
trikem, s  kloboukem a  chlazeným nápojem 
taženým na provázku za lodí. Letní aktivity, 
které se často odehrávají spíš v zimě, protože 
je víc vody.  
Ale zjistil jsem, že, vodáci také tančí country. 

Začátky country v Nivnici:  

Country v  Nivnici začalo kolem roku 2000. 
Začínali Bršlicovi, Bony, Krchnáčkovi, Vystr-
čilovi, Brulíkovi, Maxim, Iva Karlíková…. Pár 
nadšenců, kteří uměli 5 tanců, se na chatě 
v  Lipinách při hudbě od Stanleho setkalo 
s  manžely Bielíkovými ze Suché Loze, dnes 
již nestory country tance v širokém okolí.  Za-
čali nás učit.  Dojížděli jsme na kurzy country 
tanců i do Prahy. Chodili jsme na country bály 
do Slavičína, Bludova, Pašovic, Šumperku, 
Uherského Ostrohu, Suchdolu nad Odrou, … 
a učili jsme se další tance. Nové tance se daly 
vyhledat z internetu. 
Skupina měla asi 12 párů. Začali si říkat „Ken-

tucky“. Skupinu dnes vedou Bršlicovi. V kru-
zích má Kentucky dobré jméno.
Další vznikla skupina „Ž“ (leden 2005). Vede-
ní se ujal Hamša (Pavel Hamšík), po nějakém 
čase převzala vedení Koča (Renata Velecká). 
Skupina měla kolem 10 - ti párů.
Jako poslední vznikla skupina „Alabama“ 

(8. 11. 2006 první schůzka v Besedě). Vedla ji 
Majka Bršlicová. Mezi prvními členy byl býva-
lý starosta Jiří Bršlica. Skupinu dnes vede Ivo 
Motyčka. Alabama měla v  průběhu až osm 
párů, v současné době má jen 5 párů. Ale má 
téměř stoprocentní docházku a na parket na-
stupují vždy všichni!
Další taneční country skupinou je Hurikánek 
(datum vzniku stejný jako Alabama), jsou 

to naše děti, které dnes vede Iva Karlíková 
a Majka Bršlicová.
Po dvaceti  letech hodně lidí odešlo, přišli 
noví, spojujeme se, pokud je nás málo. Máme 
spoustu tanečních šatů. 
Jsme volné uskupení, každý může kdykoliv 
mezi nás přijít, přinést si své občerstvení, po-
dívat se, pobavit se a zatančit si. I své necoun-
try. Pokud to vydrží pár let, naučí se těch 120 
country tanců, co umíme my. Pak stačí říct, 
valčík 1, 2, 3, polčík, picnic polku, Bandera 
wals, čaču-kterou? Hodně lidí odešlo, stárne-
me, chtělo by to mladou krev. Lidi, kteří to-
muto kouzlu propadnou. Mohli by v té krás-
né tradici pokračovat. Country Nivnice je pra-
videlné družení se - scházení, pohyb vhodný 
i pro bolavé záda, hudba s tancem stimuluje 
dobrou náladu, které je v dnešní době málo.
Někdo tančí dobře. My pro radost.

Viděno mýma očima.. K.Š.



zlatá a stříbrná medaile

V sobotu 12. 3. se ve SD Beseda konala 
Výroční schůze zahrádkářů za přítom-
nosti milých hostů – starostky obce 
Jablonka Anny Cigánekové, místosta-
rostky obce Nivnice Marie Komán-
kové, předsedy ÚS Uherské Hradiště 
Milana Škrabala a tajemníka ÚS Uher-
ské Hradiště Ing. Zdeňka Hradského a 
předsedy ZO Záhorovice Víta Bosáka. 
V rámci výročí 65. let od založení ČZS 
byla naše základní organizace oceně-
na Republikovou radou ČZS zlatou 
medailí za zásluhy o rozvoj zahrádkář-
ství a předsedkyně stříbrnou medailí. 
Udělení zlaté medaile potěšilo a jak ve 
svém proslovu uvedla předsedkyně, 
je to především zásluha všech aktiv-
ních členů, kteří se zúčastňují akcí – 
přednášky, kurzy, odborné semináře, 
výstavy, zájezdy a v  neposlední řadě 
brigády. Také tito členové obdrželi po-
děkování formou věcného dárku. 
Činnost v uplynulém roce zbrzdil co-
vid, kdy řada akcí musela být kvůli epi-
demiologickým nařízením zrušena, 
ale v  letošním roce se činnost opět 
rozbíhá – uskutečnilo se zabíjačkové 
posezení, košt slivovice pro členy ZO. 
Naši členové jako hodnotící komise 
se účastnili veřejného koštu slivovice 
v Nivnici. 

Předsedkyně ZO

Ocenění pro ZO ČZS Nivnice – zlatá medaile za zásluhy o Český zahrádkářský svazniccee   zlatá medaile za zásluhy

-
í. 
e 
, 
-
– 

-

y o Český zahrádkářskýýýýýý svvaazzy o Če

Předsedkyně ZO

Zabíjačkové posezení 
- tým pod vedením Jožky Výmoly

Příprava zabíjačkových 

specialit

oceněníocenění

Nejstarší člen ZONejstarší člen ZO

Milá pozornost k MDŽMilá pozornost k MDŽ

Srdečné přivítání po roceSrdečné přivítání po roce

členové ZOčlenové ZO

Blahopřání oslavencůmBlahopřání oslavencům

á a ř rná med ilzlatá a stříbrná medaile tým pod vedením Jožky Výmoly
- tým pod vedením Jožky Výmolyspec tspecialit
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ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ



V letošním ročníku se sešlo 19 kvalitních vzorků slivovic 
našich členů. Po důkladném ochutnání bylo stanoveno 
následující pořadí:
1. místo Marie Kománková
2. místo Ing. Karel Smetana
3. místo Roman Vlčnovský
4. místo Monika Bohmannová
5. místo Martin Peléšek
BLAHOPŘEJEME!!!

Výsledky 21. ročníku 

Koštu slivovice pro členy ZO ČZS

Komise při koštu slivoviceKomise při koštu slivovice

Výsledky 21 ročníku
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Oznámení ZAS Nivnice – pokračování
V minulém číslo NN 1/2022 str. 5 se čtenáři 
Nivnických novin dozvěděli, že v ZAS Niv-
nice došlo ke změně hlavního akcionáře. 
V návaznosti na tento krátký článek a díky 
otázkám čtenářů jsme požádali o  krátký 
rozhovor i majitele fi rmy Chemagra, s.r.o. 
pana Ing. Waltera Schrotta. Zde vám ho 
přinášíme:

1.Vaše společnost CHEMAGRA s.r.o. se 

stala většinovým vlastníkem ZAS Nivni-

ce, můžete charakterizovat Vaši společ-

nost?

Chemagra je rodinná fi rma, která působí 
na Moravě bezmála 20 let. Začínali jsme 
obchodem s  přípravky na výživu a  ochra-
nu rostlin. Jelikož jsme nechtěli být jen 
obchodní organizací, začali jsme budovat 
sklady a  rozšířili svou činnost i  o  obchod 
se zemědělskými produkty. A  v  okamži-
ku, kdy se objevila možnost vstoupit do 
zemědělské prvovýroby, tak jsme jí vy-
užili, neboť jsme chtěli tyto zemědělské 
produkty nejen vytvářet, ale mít i  dohled 
nad jejich kvalitou a  způsobem výroby.                                                                                                                                 
V  současné době tedy řešíme nejen ob-
chod na vstupu a  výstupu v  zemědělské 
prvovýrobě, ale dá se říci, že větší polovina 
naší práce je již soustředěna do prvovýro-
by, kterou chceme dále rozvíjet. V  součas-
nosti největší investice a rozvoj směřujeme 
do oblasti živočišné výroby, abychom měli 
možnost nejen vyrábět živočišné produkty 
a statková hnojiva, ale především abychom 
řešili zemědělskou výrobu tak, jak je léty 
osvědčeno, kde živočišná výroba k  země-
dělství neodmyslitelně patří.

2.Jak vidíte stávající české zemědělství?

To je za mě velký problém! Myslím, že naše 
zemědělství je na poměrně vysoké úrov-
ni, co se efektivity týče, ale je ovlivňováno 

politikou EU a  musím říci, že ne dobře. Je 
to plíživý problém stejně jako ve školství, 
nebo zdravotnictví. Chybí zde dlouhodobá 
koncepce. Zemědělství jako jeden z  pilířů 
hospodářství nemůže měnit strategii každé 
čtyři roky, a to ještě podle toho, co je pro po-
litiky zrovna „sexy“ téma. S výživou národa 
si nelze zahrávat, jak se tomu děje dnes.
Navíc myslím, že rezort zemědělství nemá 
šťastnou ruku na své vrcholné představite-
le, kteří jsou špatní nebo ještě horší.  

3. Máte představu, jak by mělo zeměděl-

ství vypadat?

Podle mého názoru je naprosto nezbytné, 
aby se naše zemědělství opíralo o  stabilní 
a  hospodářsky vyvážené zemědělské spo-
lečnosti, které budou přemýšlet o  výrobě 
a zabezpečovat základní potraviny. Už dnes 
drtivou většinu výroby mléka, vepřového, 
nebo drůbežího masa zastávají podniky 
jako je právě ZAS Nivnice, protože je to 
efektivní, konkurenceschopné a kde je hlav-
ně v  dnešní době tak důležitá zástupnost. 
Tyto větší společnosti by měly doplňovat 
menší farmy, které se mohou zaměřovat na 
speciální plodiny či služby a  oboha-
covat trh, ale ne se pouze zaměřovat 
na čerpání dotací. Další problém je 
zpracovatelský průmysl, který by měl 
kvalitně zpracovat surovinu, kterou 
zemědělec vyrobí, do výrobku, který 
přistane na stole spotřebitelů.

4. Co chce vaše společnost pro to 

udělat?

Chceme především stabilizovat náš 
tým zaměstnanců a vytvořit jim ne-
jen dobré materiální, ale i pracovní 
podmínky tak, aby byli spokojeni. 
Jak je naším zvykem, tak veškeré 

vydělané prostředky se vrací do prvovýro-
by, což je běžná praxe na všech našich pod-
nicích.
Chceme našim pronajímatelům půdy po-
skytnout dlouhodobě stabilní pacht a kva-
litní péči o  půdu, za využití statkových 
hnojiv, orby, prvků precizního zemědělství 
a správných osevních postupů.
Chceme co nejlépe vycházet s představiteli 
samospráv a místní komunitou. Úzce s nimi 
spolupracovat a  podporovat smysluplné 
projekty. 
Ale především naším cílem je navzdory 
všem negativním projevům vůči větším 
zemědělským společnostem dokázat, že 
zemědělství v  dnešní době a  při stávající 
populaci, už nelze dělat pouze MOTYKOU, 
ale tento složitý obor umíme a  budeme 
provozovat tak, aby naše práce měla přínos 
pro region, místní obyvatele, naše zaměst-
nance a všechny, kdo nám svěřili svoji půdu 
do péče.
Pane Schrotte, děkuji moc za Váš čas 
a  ochotu odpovědět na otázky. Jménem 
redakční rady i  čtenářů přeji Vašim fi r-
mám hodně úspěchů.
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Na facebookových stránkách byla vyhlá-
šena soutěž „VELIKONOČNÍ VÝZDOBA“ 
(domek, byt, zahrada, vstup před do-
mem, nebo třeba jen vchod, nebo stůl 
v  kuchyni, obýváku, v  jídelně, parapet 
okna či jen samotné okno) o  tři koší-
ky velikonočních dobrot. Do uzávěrky 
termínu soutěže přišly krásné fotografi e 
od 12 soutěžících. Štěstí při losování se 
usmálo na: Hanu Kadlčkovou, Kristýnu 
Vlčnovskou a Marii Jordánkovou - GRA-
TULUJEME.
Zvláštní poděkování 
patří všem dětem 
z MŠ a jejich rodičům.

Kurz šití stále pokračuje a ze začátečníků se staly mírně pokročilé. Po seznámení se 
šicím strojem a ušití tašky přišla na řadu sukně. Po jejím zvládnutí se holky pustily 
do šití strečových šatů a pod vedením vynikající lektorky Gábiny Mahdalové zjis-
tily, že i na tuto látku si vystačí s „obyčejným“ šicím strojem. V dalších termínech 
a to 4. 6. 2022 a 25. 6.. 2022 
bude na řadě ušití kalhot.
Kdo by měl zájem se do 

kurzu ještě přihlásit, jsou 

2 volná místa. Zájemkyně 

nebo i  zájemci se mohou 

hlásit na mail: ksbeseda@

seznam.cz nebo přímo 

u paní Moulisové.

V říjnu 2022 proběhne nový jednodenní kurz šití pro začátečníky ZÁKLADY ŠITÍ. Pokud máte šicí stroj a nevíte co s ním, 

nebo plánujete nákup nového, nebo se chcete zdokonalit – kurz je určen právě Vám. 

Přihlásit se můžete do konce září 2022 na mail: ksbeseda@seznam.cz nebo u paní Moulisové.

Velikonoční soutěž

Kurz šití

PŘIPRAVUJEME

KOMUNITNÍ ŠKOLA BESEDA, Z.S.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA a MATEŘSKÁ ŠKOLA J.A.K.
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Blíží se nám jaro, na které jsme se i u nás 
ve školce moc těšili. Čekání jsme se snažili 
zpříjemnit několika zajímavými projekty 
či různými akcemi. Děti si v jednotlivých 
třídách vyzkoušely práci švadleny, kdy si 
s dopomocí ušily malou berušku s knof-
líky či velký polštář na spaní, ze dřeva 
si vyrobily budku pro ptáčky nebo se 
dozvěděly, jak si postavit dům. V únoru 
jsme si naplno užili masopustní veselí, 
ke kterému patří pečení masopust-
ních koláčů, karneval s  přehlídkou 
zajímavých kostýmů a  veselé soutě-
žení. Nejstarší děti vystoupily s  ma-
sopustním pásmem na Plitvičkách 
při tradičních Zabijačkových hodech. 
Závěr zimy jsme ve školičce zakončili 
společným vynášením Moreny. 
S blížícím se jarem se společně sezna-
muje s pokusy, klíčíme semínka a chys-
táme si půdu v našich nových vyvýše-
ných záhonech, abychom co nejdříve 
mohli zasadit ředkvičku, ranou mrkev 
či hrášek, o  které se budeme po celé 
jaro starat a doufáme, že se nám podaří 
sklidit velkou úrodu.
Měsíc březen je nazýván Měsícem kni-
hy. I my jsme se snažili dětem lásku ke 
knihám i k pohádkám předat netradičním čtením, kdy jsme oslovili rodiče, 
prarodiče, pana starostu, Otce Zdenka či paní knihovnici, aby dětem před 
spaním přišli přečíst nějakou známou či méně známou pohádku….byly to 
moc příjemné chvilky a my všem zúčast-
něným mockrát děkujeme. 

KV

Jaro v MŠ
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Po dvou letech nucené pauzy se žáci 5. třídy opět dočkali společné výpravy na 
medvědí česnek. Je zdravý, chutný a v okolí Nivnice nám hojně roste. Někteří 
sice neochutnali, ale aspoň natrhali a přinesli domů.

Pro zpestření výuky informatiky nakoupila 
naše škola stavebnice LEGO WE DO. Děti ze 
4. B si vyzkoušely, jak se s touto stavebnicí 
pracuje. Podle návodu si nejprve složily ro-

Žáci naší školy se začali pravidelně účastnit turnajů, na kterých sbí-
rají zkušenosti a také cenné kovy. Do Uh. Hradiště odjeli už i s no-
vými dresy a  krásně se v  množství dětí vyjímali. Nejmladší jezdí 
podporovat a povzbuzovat i jejich rodiče a sourozenci.

Výprava na medvědí česnek

Informatika hravě

Barevný minivolejbal v Nivnici

a 

s ce eoc ut a , a e aspo at a a p es do ů.

pracuje. Podle návodu si nejprve složily ro

bota. Skládání šlo dětem velmi dobře, vždyť 
kdo by neuměl skládat z lega? Poté přišlo na 
řadu programování. Pomocí aplikace si ka-
ždá skupina naprogramovala svého robota 

podle vlastní fantazie. Roboti blikali a vydá-
vali zvuky jeden přes druhého. Děti se už 
teď těší, až budou mít možnost sestavit si 
dalšího robota s jinými funkcemi.

í 
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Pojmy masopust a fašank známe všichni, ale ne každý 
z nás ví přesně, co znamenají. Na toto téma proběhl ve 
4. třídách projektový den, který si pro děti připravila 
odbornice na folklór A. Žajdlíková.
Děti se dozvěděly hodně zajímavých věcí, nakreslily 
masku Masopusta a  naučily se fašankovou písničku. 
Také měly možnost vyzkoušet si šablový tanec. Chy-
běla už jen slanina a koblihy.

Naše mládež často komunikuje pro-
střednictvím sociálních sítí. Na tom-
to faktu jsme založili hodinu českého 
jazyka, při které osmáci vytvořili in-
stagramový profi l probíraných vět-
ných členů. A  závěr: práce je bavila 
a jejich výstupy byly opravdu cool :)

V  těchto dnech si připomínáme 430. výročí narození našeho rodáka J. A. 
Komenského. Žáci sedmého ročníku pracovali s  různými zdroji, aby mohli 
vytvořit lapbook věnovaný Učiteli národů. V  následující hodině své práce 
prezentovali, dozvěděli se spoustu zajímavých informací a za svou kreativitu 
byli pochváleni.

S radostí jsme se rozjeli do Prahy, abychom se účastnili slavnostního předá-
vání ocenění eTwinningová škola, které pro letošní rok získalo 9 škol z celé 
České republiky. Tímto titulem se pyšní školy, které aktivně propagují hod-
noty a pedagogické postupy eTwinningu. Toto   ocenění získala naše škola 
již podruhé.

V prosinci a lednu proběhla písemná a ústní část olym-
piády v anglickém jazyce. V kategorii IA – do 7. ročníku 
se jí zúčastnilo 54 žáků. Zvítězila Pavlína Kadlčíková (7. 
B) před Miroslavem Flasarem (7. A) a Tomášem Jurákem 
(6. B).
Z 8. a 9. ročníku se olympiády účastnilo 50 žáků. Tuto 
kategorii ovládla děvčata z 9. A. Na 1. místě se umístila 
Eliana Náhlíková, druhou příčku obsadila Barbora Velec-
ká a třetí Anna Máčalíková.
Všem zúčastněným děkujeme za snahu a gratulujeme 
vítězům, kteří naši školu budou prezentovat v okresním 
kole.

Projektový den ve 4. ročníku Větné členy 

na sociálních sítích

Sedmáci o Komenském kreativně

Jsme eTwinningová škola

Školní kolo olympiády v angličtině

běla už jen slanina a koblihy.

kole.
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Protože v loňském roce byl lyžařský kurz zru-
šený, tak naše škola zorganizovala pro letošní 
osmáky náhradní výcvik. Většina dětí z roční-
ku se těšila, protože to byla pro ně po dlouhé 
době akce, kde se všichni sešly a užily si spo-
lečně týden na horách.
V  neděli 27. 2. jsme tedy zabalili lyže, věci 
a dobrou náladu a v 9 hodin jsme odjížděli na 
lyžařský kurz s očekáváním, co tento týden na 
horách zažijeme, jaké budou podmínky pro 
lyžování a zda se začátečníci naučí lyžovat.
Ubytovaní jsme byli opět v  penzionu Lúka 
pod Soláněm. Po přidělení pokojů a vybalení 
věcí jsme kolem jedné hodiny odpoledne od-
jeli skibusem na Kyčerku, kde jsme se rozdělili 
do družstev podle svého lyžařského umění. 
První družstvo vedla instruktorka Kristýna 
Zálešáková, 2. družstvo instruktor Roman 
Pražan a   3. družstvo vedoucí kurzu Michal 
Sláma. Zdravotnicí tentokrát byla Klára Kraj-
čová. Po rozdělení do družstev jsme v 15.30 
odjeli zpět na chatu. Večer jsme se seznámili 
se všemi řády, které existují, a šli spát. Už jsme 
se těšili na příští den.
Se zpěvem jsme se probudili do druhého dne 
a prakticky každý další den jsme se probouze-
li se zpěvem, protože služba dne nám musela 
všem zazpívat budíček. Po snídani nás čekal 
skibus, kterým jsme jezdili pravidelně v 9.30 
na sjezdovky. Tam se 1. a 2. družstvo věnovalo 
zdokonalování lyžování na modré a červené 
sjezdovce, kde byla kotva a poma, 3. družstvo 
zůstalo na sjezdovce pro začátečníky s  po-
malou pomou a pásem. Po intenzivní výuce 
zvládala ve 3.družstvu začátky lyžování hlav-
ně děvčata, kluci až v dalších dnech. Ze svahu 
jsme odjížděli každý den kolem 15.30 hod. 
Po večeři, která byla v  18.00, nastal dlouho 
očekávaný zábavný večerní program, který si 
vždy nachystalo družstvo mající službu. Poka-
ždé jsme se hodně nasmáli a k zábavě přispěli 

Lyžařský kurz 8. ročníku, 27. 2. – 4. 3. 2022 
i vedoucí. Hřebem večera bylo předání 
tzv. Držky dne. Většinou to byl ten, kte-
rý „hodil“ na svahu nějaký pěkný pád. 
Večerka bývala v 22.00 hod..
Další dny probíhaly podobně, lyžaři 
jezdili, co to dalo, zkoušeli různé doved-
nostní hry na lyžích, členové 3. družstva 
pilovali obloučky, aby pak mohli projet 
slalom.
Ve čtvrtek nás čekaly závody. 1. a  2. 
družstvo mělo postavený slalom na 
červené sjezdovce, 3. družstvo poté na 
sjezdovce pro začátečníky. Mezi děvčaty 
vyhrála Ester Jónová a  Klára Hradilová, 
z chlapců byl nejlepší Dominik Škrabá-
lek a David Fiala. 
Večer nás čekalo slavnostní vyhlášení vý-
sledků závodů, úklidu pokojů, zhodno-
cení kurzu a především karneval s disko-
tékou. Masky byly originální a všichni byli 
oceněni. Diskotéka proběhla v divokých 
rytmech, ale také v  pomalých tancích. 
Protože zábava byla v  plném proudu, 
byla večerka posunuta.
V den odjezdu jsme po snídani uklidili po-
koje a zabalili všechny věci, kromě lyžař-
ských. V půl 10 nás naposledy čekal ski-
bus a odjeli jsme si zalyžovat. Po návratu 
nás čekal oběd a odjezd domů.  
 I  tento ročník osmáků byl bezvadný. 
Všichni měli dobrou náladu, po celý tý-
den se zpívalo, a to i ve skibusu cestou 
na sjezdovku, ale i  zpět. Děti se bavily, 
chtěly se naučit lyžovat a  poznat něco 
nového. Co mě trošku mrzí, je fakt, že se 
z jakýchkoliv důvodů nemohli nebo ne-
chtěli někteří kurzu zúčastnit. Ubytování 
i  strava byla dobrá. Počasí a  sněhové 
podmínky náramné. Hlavní také je, že 
jsme přijeli bez úrazu a  se zážitky, na 
které budeme dlouho vzpomínat. 

MS
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 V lednu 2022 proběhl 48. ročník školního kola Olympiády v českém jazyce. 
Vybraní soutěžící z 9. a 8. tříd tak mohli prokázat své znalosti češtiny. První 
část byla zaměřena na gramatiku, druhá část testovala, jak si soutěžící umí 
vyhrát s mateřským jazykem. Ve volném slohovém útvaru zpracovali téma 
U nás na náměstí.  
Na stupni vítězů byli všichni z 9. A. První místo získala Barbora Velecká a Ro-
zálie Kapsová, druhé místo obsadil Jiří Charvát a na třetím místě byla Nora 
Ondrová. 
První dvě dívky budou naši školu reprezentovat v okresním kole.  Gratuluje-
me a přejeme, ať je čeština stále baví 

Pestré kostýmy, nejrůznější masky, balónky 
a  ozdoby z  krepového papíru. Hlasitá hudba, 
nejrůznější tanečky a spousta a spousta soutě-
ží. To všechno bylo součástí letošního karneva-
lu ve školní družině. Každé oddělení mělo svůj 
vlastní karneval. Paní vychovatelky připravily 
zábavné odpoledne pro všechny děti. Nechy-
běly ani soutěže o odměny. O zábavu nebyla 
nouze.

Celý týden se ve školní dru-
žině nesl v  duchu ptactva. 
Žáci se učili poznávat jed-
notlivé druhy ptáčků, které 
mohou nyní vidět na zahra-
dě na krmítku. Vytvořili si 
své vlastní krmítko i s ptáč-
ky, zapojili se do pexeso-
vého turnaje, kde hledali 
dvojice ptáků nebo vyluštili 
ptačí osmisměrku. Mnoho 
různých tematických aktivit 
zpestřilo žákům odpoledne 
ve školní družině.

Keramický kroužek při ZŠ Nivnice se z důvodu roz-
sáhlé rekonstrukce školy přestěhoval do prostor 
Obecního úřadu. Jsme za tuto možnost rádi a moc 
děkujeme za vstřícné jednání. 

Členové kroužku a Mgr. Radka Benešová, 
vedoucí kroužku

Tak se jmenoval interaktivní program o jedné z nejslavnějších osob-
ností renesance. Žáci byli na základě poutavého vyprávění vtaženi do 
jeho života a díla, mohli si prohlédnout řadu vynálezů. Věděli jste, že 
Leonardo oplýval neobyčejnou silou, že dokázal ohýbat želez-

né pruty, že měl správnou představu o pohybu planet, gravitaci, o ko-
loběhu krve, že jako vynálezce předvídal nebo navrhl princip bagrů? 
Nivnické děti to už  ví 

Olympiáda v českém jazyce – školní kolo

Karneval v družině Poznáváme ptactvo

Keramický kroužek

Leonardo da Vinci

p ý y j , ý -

nouze.



www.n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 2222

FOTOREPORTÁŽ
26. 2. Tradiční obchůzka maškar

26. 3.  Vítání občánků

23. 3.  Lidé v životě  J. A. Komenského

 (více facebook - Nivnička) 

–  hojně navštívená přednáška PhDr. Miroslavy Polákové, Ph.D.

 (více facebook - Nivnička) 

p áška PhDr. Miroslavy Polákové, Ph.D.vé, Ph.

26. 3.  Vítání obč

i c e c z
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28. 3. Otevřen Nadační dům Dr. Kachníka

28. 3. Návštěva z Holandska

29.-31. 3. Burza jarního a letního 

dětského oblečení a hraček
tématem dne bylo:  „Martin Komenský, otec J.A.K., a  jeho působení v Nivnici“ . Nadační dům navštívilo asi 30 zájemců.

- Naardenu, z muzea J. A. K.

Nivnici  . Nadační dům navštívilo asi 30 zájemců. dětského oblečení a hrač
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8. 4. Vynášaní Mařeny

15.-16. 4. Klepáči

23. 4. Sběr starého železa

 (více facebook - Nivnička) 

– zvony, které odletěly na Zelený čtvrtek do Říma vzorně 

nahrazovali po oba dny naši hoši - ministranti. Děkujeme!

24

 (více facebook - Nivnička) 

nahrazovali po oba dny naši hoši  m

4. Sběr starého železa
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23. 4. Gulášování

25. 4. Pietní akt

(více o této zdařilé akci v příštích NN)

k výročí osvobození naší obce od fašistické nadvlády a uctění mrtvých, kte-ří přišli v této těžké době o život…

(více o této zdařilé akci v příštích NN)

ě o život…



CELOROČNÍ EKOLOGICKÁ 

SOUTĚŽ PRO DĚTI – 

VYHODNOCENÍ

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCÍ VÝCHODNÍHO SLOVÁCKA ZA ROK 2021

Ekologické okénko 

Na druhý pokus zaslal Tadeášek pro-
střednictvím rodičů splněné 3 úkoly, a 
tak si vyzvedl batoh plný překvapení. 
Moc BLAHOPŘEJEME!

2021

počet obyvatel k 31.12.2021

Bánov

2 109

Bystřice p.L

840  /  +150
rekr.

Korytná

910

Nivnice

3 334

Suchá Loz

1136

Vlčnov

3 010
SPECIFIKACE ODPADŮ Hmotnost v t

SKO – popelnice 349 174 126 465 144 511
SKO kg / 1 obyv. 165 207     /   175 142 139 127 170

Objemný odpad 97 59 38 147 34 234
Papír         40 13 12 65 18 47
Plasty + nápojové kartony 46 21 24 68 31 51
Sklo 38 13 14 55 14    40
Oděvy - - - 10 1 8
Kovy 96 16 37 30 25 170
Pneumatiky 3 1,5 2,6 0,04 3 -
Nebezpečné odpady 2,256 0,814 3,267 3,949 4,182    4
Dřevo 29 - 29 74 32 105
Biologicky rozložitelný odpad - - - 128 - 39
Jiný biologicky nerozložitelný - - - - - 20
Stavební suť 146 - 500 - 2542 4819

Ostatní - (jedlý olej a tuk, …) -
1,6 -stav. mat. 
s azbestem
4,99 - elektro

- 1,471 
jedlý olej - -

DĚKUJEME VŠEM, CO SPRÁVNĚ TŘÍDÍ či PŘEDCHÁZÍ VZNIKU ODPADU; především jejich zásluhou jsme v roce 2021 uplatnili tkzv. 

třídící slevu ve výši 500 Kč/tunu místo částky 800 Kč/tunu pro skládkování Směsného Komunálního Odpadu a objemného odpadu. 

PŘÍJMY – Kč

Bánov Bystřice p.L Korytná Nivnice Suchá Loz Vlčnov

Občané + objekty k rekreaci 1 071 583 393 454
+73 530 417 944 1 952 549 393 045 1 518 864

Podnikatelé v systému 0 21 458 0 0 37 715 0
 Kovy 71 463 46 777 194 127 132 009 77 575 202 817
EKO-KOM, Asekol, Elektrowin 429 849 179 130 189 598 449 480 229 283 442 237
Ostatní 11 957 7 356 0  1 471 197 217
PŘÍJMY CELKEM 1 584 852 721 704 801 669 2 535 509 737 815 2 164 135PŘÍJMY CELKEM 1 584 852 721 704 801 669 2 535 509 737 815 2 164 135
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POPLATEK ZA ODPADY OD ROKU 2022 – JEHO VÝŠI LZE OVLIVNIT
Nový zákon o odpadech (zákon č. 541/2020 Sb.) přináší velké změ-
ny také pro obce, potažmo pro obyvatele obce, tedy každého z nás. 
Všechny obce v ČR, musely nejpozději pro rok 2022 nastavit nový sys-
tém v této oblasti - vybrat způsob sběru a tomu přizpůsobit veškerou 
dokumentaci, jako jsou obecně závazné vyhlášky atd. V níže uvedené 

tabulce, jsou uvedeny poplatky za uložení odpadu na skládku a jejich 
navyšování v budoucích letech – jedná se čistě o poplatek na skládce 
za uložení, který je rovněž původcům odpadu, tedy obcím účtován. 
Pro ty, které toto téma zajímá více, tak na skládku může být přijímán 
odpad, jehož výhřevnost v sušině je nižší než 6,5 MJ/kg.

NÁKLADY – Kč

Bánov Bystřice p.L Korytná Nivnice Suchá Loz Vlčnov

SKO – popelnice 790 822 308 421 382 241 930 549 275 634 1 396 411
Objemný odpad 476 639 272 198 218 677 560 973 157 251 558 082
Tříděný odpad - papír, plasty, sklo 254 568 160 725 165 215 921 374 214 256 762 119
Biologicky rozložitelný odpad 0 0 0 331 304 0 70 035
Jiný biologicky nerozložitelný 0 0 0 0 0 48 576 
Nebezpečný odpad 31 900 23 631 37 523 72 375 75 663 106 087
Dřevo 115 210 0 61 647 325 968 0 0
Stavební sutě 325 628 0 108 743 112 136 329 204 478 486
Motiv. syst. – Nevídal / Staňka 72 644 30 140 37 254 103 818 40 306 89 632
Ostatní - (úklid veř. prostr., provoz SD …) 0 0 187 443 257 955 16 000 100 000
NÁKLADY CELKEM 2 067 411 795 116 1 198 743 3 616 452 1 108 316 3 789 916

Rozdíl: P – N 482 559 73 412 397 074 1 080 943 370 500 1 624 781
Rozdíl: P - N 

bez stavebních sutí 156 931 73 412 288 331 968 807 41 296 1 146 295

POPLATKOVÉ OBDOBÍ V ROCE

ROK 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029
OBJEM UKLÁDANÝ NA SKLÁDKU 

v Kč/tunu
800 900 1.000 1.250 1.500 1.600 1.700 1.800 1.850

Zákon zavedl tzv. třídící slevu. Obec může požádat o uplatnění této 
slevy, což se stalo a v roce 2021 po celý rok bylo obci účtováno mís-
to 800 Kč/t jen 500 Kč/t. Ale není to tak jednoduché. K tomu, aby 
obec dosáhla na tuto cenu, musí splnit následující kritéria, která se 

týkají nás všech. Množství nevytříděných odpadů, tj. SKO a objemný 
odpad vyprodukovaných v obci, muselo být v roce 2021 maximál-
ně 200 kg/osoba a tato hodnota se bude neustále s každým dalším 
rokem snižovat – viz tabulka.

ROK 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029
kg/občan 200 190 180 170 160 150 140 130 120

 Bohužel (byla jedna z velkých připomínek obcí k novému záko-
nu), do průměru se počítají pouze osoby přihlášené k trvalému 
pobytu. To znamená, že osoby, které zde žijí a nejsou přihlášeny 
k trvalému pobytu, přestože platí poplatek za odpady, tak navy-
šují svými kilogramy průměr těch, kteří jsou přihlášeni k trvalé-

mu pobytu a kteří jsou tedy do tohoto výpočtu zaneseni. A to 
ještě není všechno - obce, potažmo občané obce, musí splnit 
další parametr a to je procento vytříděnosti z celkových odpadů, 
aby mohla obec dosáhnout na zmíněnou třídící slevu a to dle 
následující tabulky.

ROK 2025 2030 2035
Podíl vytříděné složky z celkového množství odpadů 60 % 65 % 70 %

 
Problematika odpadů je velmi obsáhlá a výše jsou uvedena pouze ta nejzákladnější fakta. To že poplatky porostou, je jisté, ale v jakých 
řádech, to můžeme ovlivnit my samotní. Přeji nám všem co nejméně produkovaného odpadu.

NĚKOLIK RAD PRO ODPAD 
Redukujte objem odpadu! 

Krabice rozložte, rozřezejte; tak se jich vejde do kontejneru co nejvíc a nevyváží se „vzduch“ mezi celými krabicemi.
PET lahve a nápojové kartony sešlapujte, aby zabraly co nejméně místa.
Obaly zbytečně nevymývejte, obsah vám zanese kanalizaci. Nevylévejte tuky do výlevky.
Do kontejnerů na textil vhazujte jen použitelné kusy, a to v igelitové tašce nebo pytli.
Využívejte sběrných dvorů a zpětný odběr např. pro elektro.

NÁKLADY – Kč

Problematika odpadů je velmi obsáhlá a výše jsou uvedena pouze ta nejzákladnější fakta. To že poplatky porostou, je jisté, ale v jakých 
řádech, to můžeme ovlivnit my samotní. Přeji nám všem co nejméně produkovaného odpadu.
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MyslivciMyslivci

SPCCH

Ukliďmě Česko – ukliďme Nivnici
Vzhledem k  letošnímu počasí se akce ko-
nala během měsíce dubna a to od 9.-23.4. 
V  rámci Dnu země se do úklidu zapojili 
i děti z MŠ a žáci ze ZŠ. 
Děkujeme všem, kteří se podíleli na letoš-
ním úklidu, jmenovitě pak:
SPCCH, Myslivci, Zahrádkáři, Včelaři, Cho-

vatelé, Tenisová akademie a  Rekreační 

sport.p

S CCHSPCCH

Tenisová akademie Tenisová akademie 

MyslivciMyslivci

ČZS - nejmladší účastník s  krásným 
úlovkemúlovkem

Tenisová akademie Tenisová akademie 

-

í 

ČZSČZS



Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

28,2 4,3 13,2 -5,7 1 11 2,2 m/s 18,4 m/s 27,7 m/s

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

10,4 4 23 -9,5 25 1 m/s 11,5 m/s 25,6 m/s

Počasí
Počasí u nás v únoru 2022

Počasí u nás v březnu 2022

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Po-
čítáme ji ze tří čtení teploměru  v  7:00, 
14:00 a  21:00h. Večerní pozorování se 
bere do součtu dvakrát a  výsledek se 
dělí čtyřmi). Průměrná měsíční teplota se 
počítá s průměrných teplot jednotlivých 
dnů. Průměrná roční teplota se počítá 
z průměrných teplot jednotlivých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin teplota stá-
le nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za měsíc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v  m/s, kterou vítr dosáhl během 
měsíce
Náraz větru 
největší náraz větru v m/s v daném měsíci

První hrom jsme mohli slyšet v pondělí 7. února kolem 9:00 hodiny!
V pondělí 16. května se můžeme těšit na zatmění MĚSÍCE! Uvidíme, co uvidíme … 

ZAJÍMAVOSTI:

In
ze
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Nivnický fotbal
TJ Nivnice z.s. fotbal má nového sponzora. Hlavním sponzorem klubu se stala fi rma Torun Schmidt, s.r.o., která se zabývá 
kovovýrobou. V oboru působí od roku 2014 a pracují s celou řadou materiálů: mosaz, hliník, nerezová ocel, železo. Spe-
cializuje se na sériovou výrobu a výrobky dodávají jak na tuzemský, tak i na mezinárodní trh.
Doufáme, že s novým sponzorem budou naši fotbalisté podávat exkluzivní výsledky 
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Z vyprávění hajného Halaxy

OBNOVITEL – vzpomínka/dokončení:

Dědáček se vždy těšili na jaro a jak jim při-
bývalo roků, tož nám dětem zpívali písnič-
ku, co měli rád: „Starý su já, starý, nedočkám 
já jary. Nebude ně kukat kukulenka v háji…“
Tak tu máme letos krásné období jara, kte-
ré nám kazí válka na Ukrajině. Odsuzuji 
každé násilí, válku, pomáhám Ukrajině.  
A dost.

Jednou jsme spolu s dědáčkem seděli pod 
humnem, besedovali se sousedy a  přišla 
jako vždycky řeč na hony, na poslední leče 
a různé historky a zážitky. A dědáček začal 
vypravovat, jak jednou na honě v  Blat-
nici pod sv. Antonínkem jim při vínečku 
Francek Šopů, který už byl trochu veselejší, 
vyprávěl:
„Strýc Janek Machůj býl prý od své robky 
Terézy přísno držaný. Reku, tá s  ním točila 
jak na „lingenšpíru“ (kolotoči) a  Janek býl 
jak poplašený brabec. Ale ináč dobrý chlap, 

partiju nepokazíl, v hospodě poručíl, na ho-
noch dobře naháňál. Jednú došél z hospo-
dy dom v noci, trochu tam potrčál. A toš šél 
do baráku trochu se strachem, jak říkáme 
s  malú dušičkú, lebo veděl, jaký tarvas na 
něho spustí jeho Teréza. A tož ho napadlo, 
nepujdu do izby, ale do kuchyně. V  kútě 
našél déštník, sedl si na zem, roztáhl déšt-
ník nad hlavú a čekál. Teréza ho slyšela přijít 
a našla milého Janka v kuchyni. Vyvalila oči 
a povidá: „Co děláš, snád sas nezbláznil?“
Janek zdvihl hlavu a s očima takýma pút-
nickýma povidá: „Čekám búřku, nezbláznil 
sem sa, jistota je jistota“. Chlapé, jak byla 
Teréza napálená, tak sa jí aj chtělo chvíla-
ma smát, vida toho hříšníka s  deštníkem. 
A  tož povidá: „Omasto jeden, tam si rači 
vezni v  trúbě večeřu a  poď spat“. Strýc 
Janek prý vyskočili jak poslušná ovečka, 
vytáhli hrnec z trúby a začali jest. Zdálo sa 
jim to jakési, nešmakovalo jim. V duchu si 

pravili „Sakra, robsko jedno, tos ně uvařila 
jistě také, takové.“ Ale ani nemukli, byli po-
tichučky, ale sem tam si odpluli. 
„Ná, co pořád odplúváš, už ti ani uvařit ne-
uhovím“, řečnovali tetka. Strýc pojedli a šli 
spat. 
Ráno chtěla Teréza jak dycky dat prasati, 
nahlédla do trúby, měli jich v  kamnoch 
dvě. Nahlédla do druhéj a už věděla, co sa 
stalo. „Och duša moja, aj do chlapa..“
Šak snědl starú polévku, kyselicu pro pra-
sata a svoju večeřu nechál tak.“

Tož moji milí, s tým vínečkem aj slivovičků 
raději opatrně, ať nedopadnete jak strýc 
Janek.
Za redakci Nivnických novin vám všem, va-
šim rodinám přejeme prima jarní dny, hoj-
nost lásky, štěstí, zdraví a  všechno dobré 
v této době. 

K. Šik

Čtenáři NN, v této druhé části vzpomínek na bratra Josefa Kachníka 
staršího, kterého jistě ještě dobře pamatuje pokročilejší generace, se 
budu věnovat, a proto přiblížím můj osobní vztah, jak léty jsem jej po-
znával a  poznal. – Snad poprvé jsem jej uviděl v  létě 1955, když 
jsem tam šel s tatíčkem něco projednávat a viděl na dvoře to čer-
vené hříbátko/zmínil jsem se o tom už jinde, ve svém vzpomínání 
o Smrtné uličce. Vím též, že mamička tam chodívaly pomáhat na 
pole za formanku pro nás, ale to obyčejně jednaly s Lidkou, man-
želkou. Asi v roce 1956 vstoupili Kachníkovi do JZD, protože v teh-
dejším okresním týdeníku Jiskra Uherskobrodska byl uveřejněn 
snímek, kde Josef K. stojí u nového automobilu Spartak, v podtitul-
ku bylo uvedeno, že se novým družstevníkům daří dobře. – Zase 
dále se setkávám se jménem Kachníků, když u dědáčků Kunčíků, 
říkalo se u Petrů, se cosi oslavovalo, byla tam sezvána i širší rodina, 
a proto tam byl i náš otec/existuje o tom i foto. – Ještě jedna drob-
ná vzpomínka, to jsem chodíval možná do 8. či 9. třídy na Měšťan-
ku a jdouce z vyučování, uviděl jsem jak mladší kluci nadávají, ba 
napadají vrstevníka, což byl mladý Jožin Kachník: okřikl jsem je 
a rozehnal a jemu jsem řekl: „Víš, že jsme rodina?!“. – Když jsem byl 
učněm na Besedě v Nivnici, probíhaly tam slavnostní doplatky niv-
nických družstevníků, na čele v sále seděla místní generalita, napří-
klad předseda Jan Straňák, zástupci MNV, ale mezi nimi i pan Kach-
ník, jak jsme říkali – strýc Kachníčkův. Tak to bylo do vojny u mě. 
Přišel rok 1968, a  když jsem se, kdysi za dubnového dopoledne, 
vracel ze zaměstnání a přijel na brodské nádraží, čekat na autobus 
do Nivnice, seděl tam na lavce Josef K., pozdravili jsme se a on se 
svým typickým úsměvem se dal do řeči, které se stočily i na událos-
ti ve společnosti.  Ale zase nic se nekonalo, až když jsem přijel ze 

zaměstnání domů, mamička povídaly: „Máš tam pozvánku od Li-
dové strany!“. Přečetl jsem a na schůzi jsem šel, konala se na Národ-
ním výboru večer 5. července t.r., schůzi zřídil jako předseda Kach-
ník. Tam jsem vyplnil přihlášku do ČSL a byl poté přijat. Kdysi v létě 
ještě, před invazí/21.srpna, se konala další schůze rozrůstající se 
organizace lidovců v Nivnici, ale já se kvůli zaměstnání nemohl zú-
častnit. Na schůzi šla matka, která tenkrát vše sledovala hlavně v Li-
dové demokracii a uvedla, že prý jsem byl přijat do výboru organi-

Ludmila Kachníková, manželka J. Kachníka Ludmila Kachníková, manželka J. Kachníka 
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zace. Čas opět pokračoval svým tempem a v září jsme se sešli v klu-
bovně Svazu zahrádkářů, bylo to v Bartkově zahradě/dnes je místo 
zastavěno. Připadali jsme si tam jako v  určité ilegalitě, ale snad 
z výborů nikdo nechyběl. Na podzim t.r. začal vycházet lidovecký 
časopis Obroda, což povzbudilo členskou základnu a  my mladší 
byli svoláni do Uh. Hradiště, kde se konalo slavnostní zasedání ČSL 
v Liďáku, k uctění 50. výročí vzniku Československa. Byli jsme tam 
spíše mladší členové: Fr. Mahdal, Fr. Soukeník, Jos. Hala, K. Smeta-
na. V listopadu se u nás na Liďáku konala další schůze Lidové stra-
ny. Řídil ji Josef Kachník a dostavili se všichni přední činitelé – Jos. 
Mahdal/klempíř, Jos. Halaksa/zpěvák, Ant. Stojaspal st., jednatel Fr. 
Mahdal. Dostavil jsem se také a ne s prázdnou. Abych povzbudil 
nadšení, nakoupil jsem po všech stáncích v Uh. Brodě právě časo-
pis Obroda, bylo to možná 15 ks, dále týdeník Katolické Noviny, 
těch jsem koupil asi 20 ks, aby se to rozdávalo při schůzi zdarma. 
Stalo se, ale zmíním, že hospodář Ant. Stojaspal se mě zeptal – ko-
lik že to bude stát. Já na to – to je v pořádku, je to můj příspěvek. 
– Na počátku r. 1969 se konala výroční schůze ČSL v Nivnici. Byl na 
tu pozván i vzácný host – bratr Ing. Miroslav Svoboda, náměstek 
ministra zemědělství z Prahy, také místopředseda strany. Byl zvo-
len nový výbor, někteří překvapivě neprošli, ale do 11 členného 
týmu jsem byl zvolen co nejmladší. Poté si pamatuji, že se šlo po 
schůzi ke Kachníkům na jakési pohoštění. Toto už řídila Lidka – 
manželka. Nejvíce bylo pochopitelně dotazů na Ing. Svobodu, ale 
hovor byl všeobecný. – Bratr Kachník mne několikrát vzal na schůzi 
do okolních organizací lidovců, například do Bánova, Hluku, Staré-
ho Hrozenkova. Také vím, že se snažil vzkřísit Lidovou stranu i v Ko-
rytné a Horním Němčí, tenkrát se to ale nezdařilo. Přišly i u mě růz-
né problémy, jak to obyčejně bývá. S bratrem Kachníkem jsem se 
sešel na jaře 1969 v Hostinci u Reginy/kde jsem po 3 měsíce střídal 
pracovně. Byl jsem zvědav, co je nového v partaji a on sděloval, že 
se chystá oslava křesťanskosociální na Velehradě koncem léta, prý 
na podzim bude Svatováclavský sjezd ČSL, uznale mluvil o bratru 
Ing. Fr. Zemkovi z Vlčnova, novém předsedovi okresního výboru. 
Dal mě také plakáty k 50. výročí vzniku ČSL, abych jej podle uváže-
ní vylepil na viditelném místě v Hostinci. To jsem brzy učinil, jenže 
co následovalo? Strhla se prostě rvačka, protože se objevil jistý J.K., 
nadšený nimrod a po nějaké chvíli uviděl vylepené plakáty na stě-
ně a hlasitě protestoval, ba šel a jednoduše je strhl. Někteří z hostů 
ale protestovali, to já jsem přinesl ten samý plakát a opět jej vylepil. 
J.K. zas opakovaně šel a plakát strhl. Ale už šlo po něm několik hos-
tů a  byla, jak řečeno – rvačka na sále. Protiútočníkovi se nejvíce 
postavil Karel Bartek/muzikant, ač přes svoji manželku příbuzný 
s útočníkem, také Jan Oliva a ještě kdosi, dokonce i náš tatíček, kte-
rý občas přišli za mnou. Aby se nestalo nějaké neštěstí uvnitř, vy-
zval jsem je – „Běžte pokračovat před hospodu!“. Ale i  tam zápas 
pokračoval až na zemi a zmínění moji spojenci se snažili rozhodně! 
Rebel J.K. poté vykřikoval, že až příště půjde z Lipin, přes okno hos-
tince někoho třeba i zastřelí. – Jen ve zkratce ještě uvedu, že slav-
nost na Velehradě se velmi vyvedla, účinkovala tam i Bartkova ka-
pela od nás, také Vlčnovjané. – Zase čas oponou trhl a já jsem mě-
nil pracovní působení, dokonce jsem pracoval v severovýchodních 
Čechách, následně ve Zlíně a v Kroměříži na Hotelu Centrál. V září 
1970 jsem se oženil, potom přišla na svět první dcera. My tenkrát 
žili na Vrbce u Kroměříže a poté v Třeběticích u Holešova, tam se 
narodila druhá dcera. Ale Kachníkovi vždy pamatovali, přijeli oba 
na Vrbku a poté samotný Jos. Kachník i do Třebětic, doprovázen 
panem Chmelickým, spolupracovníkem. – Když jsem se vrátil 
z Kroměřížska do Uh. Brodu i bydlištěm, mnohokrát jsem se zasta-
vil besedovat u Kachníků, probírali jsme politickou situaci a přešli 
k činům. Zajeli jsme jednoho letního večera asi r. 1978 za Fr. Zem-

kem do Vlčnova, odstaveným předsedou OV ČSL. Jak jen i za složité 
situace rozjet činnost naší partaje! – Byl jsem v Nivnici na schůzi 
i  tenkrát, když Josef Kachník co předseda, rezignoval na funkci 
předsedy, což bylo r. 1979 a  byl vystřídán Ing. Fr. Smetanou. Ale 
jeho manželka Ludmila K., poté co jednatelka dobře spoluorgani-
zovala následnou činnost, hlavně její pravidelné nástěnky upro-
střed dědiny, proti Liďáku zaujaly. – Jaká náhoda, byl pověstný lis-
topad 1989 a my se s bratrem Kachníkem sešli na brodském ná-
městí, plného manifestujících lidí, bylo to asi 27. t.m. Když mě uvi-
děl, řekl – „Jak jsem šťastný, že jsem se tohoto dočkal…“. Kdyby jen 
tušil, jak to vše s tím převratem 1989 bylo?! Když jsem se od prosin-
ce 1989 stal politickým pracovníkem a tiskovým mluvčím Sekreta-
riátu ČSL v Uh. Hradišti, jeli jsme společně vlakem a zase probírali, 
co se vše děje. Výjdouce z vlaku, říkám mu, aby šel semnou na Se-
kretariát. On říká, že půjde ale až někdy jindy, protože má různé 
vyřizování. – Jenže už to nebylo nikdy!... Neuplynulo snad několik 
dní a dovídám se, že Jožka Kachníček starší se nešťastně stal obětí 
těžkého zranění v Nivnici, u Horní farmy JZD. Byli jsme mu poté na 
pohřbu i my za brodskou organizaci lidovců: společně s bratrem 
Bogárem a Vintrem. Byl dokončen životní úděl manžela, otce, dě-
dečka – ale i předního činovníka křesťanské angažovanosti, hlavně 
dobrého člověka z nivnických Hoštáků! – Vdova Ludmila se ještě 
léta snažila pro obnovení Orla a při závodech na stadionu u Měš-
ťanky, vedla akci společně s bratrem Fr. Soukeníkem: poté mi řekla 
„Byl tam i ten tvůj vnuk, Pavlík a vyhrál v běhu…!“. Byli jsme také 
z Uherského Brodu i jí na pohřbu, což bylo na jaře 2008 v Nivnici. 
Protože měla zájem i o naše Sdružení Msgre J. Šrámka a asi 2x přišla 
i na naši akci do Dominikánského kláštera, chtěl jí proto poděkovat 
za celoživotní úsilí i náš tehdejší předseda Ing. Jos. Kapsa. Nestalo 
se tak, protože promluvil za vedení Orla z Ústředí v Brně, pověřený 
činovník. – Ještě uvedu asi tři doplnění: Epizoda z podzimu 1968 – 
chystala se pocta pro Dr. Tomáška, který měl u nás biřmovat. Dele-
gace lidovců v čele s předsedou Kachníkem navštívila proto na faře 
pana děkana Kyseláka s nabídkou, že třeba lidovci postaví slavo-
brány, nebo to, co je možné pomoci. Pan děkan řekl, že není třeba, 
má vše zajištěné. V delegaci byli, pokud si pamatuji vedle Kachníka, 
jednatel Fr. Mahdal, asi i Fr. Bobčík st., K. Smetana/muzikant. Druhá 
vzpomínka: Za chmurné listopadové neděle, asi r. 1969, se v Nivni-
ci sešla schůze několik organizací lidovců, ve schůzovní místnosti 
Hasičů, u kostela. Řídil J. Kachník, člen okresního vedení ČSL a při-
jeli: ze Suché Loze – Jan Matucha, z Březové Jos. Ševčík, stolář, ze 
Strání Jos. Sklenář, taktéž stolář a člověk nad míru ušlechtilý, z Dol-
ního Němčí Josef Zimčík. Ostatní Uherskobrodsko se sešlo na ji-
ném místě. Diskuse byla otevřená a  dokonce Lidka K. se trochu 
v řeči utkala, právě s bratrem Sklenářem, ale vše se vysvětlilo. - Ješ-
tě se vrátím k ustavení obnovené organizace ČSL v Nivnici v květnu 
1968/to ale vím z vyprávění. Přijela též poslankyně profesorka An-
děla Sukupová z Hodonína. Leč vehementně obhajovala odstoupi-
všího předsedu Dr. J. Plojhara. Prý udělal také hodně pro stranu 
i pro lidi. Ale členstvo bylo z toho nemile dotčeno a protestovalo. 
– Jenže víme i  my čtenáři, že život je kolikrát složitější a  bylo to 
i s Jos. Plojharem. Musím totiž doplnit, že sám jsem měl na podzim 
v r. 1976 určité problémy politického rázu; prostě jsem někde pro-
hlásil, co se zas komusi nelíbilo… A ejhle, pomohl mi přímluvou 
tenkrát Dr. Plojhar, to jsem byl několikrát vyšetřován kriminální po-
licií za pronesené výroky. – Vážení čtenáři, co jsem věděl – tak jsem 
vypověděl, vždyť ani já už nemám paměť, jak jsem míval v mladších 
letech, proto díky! – A  pokud se týká obou manželů Kachníkových, 
můžeme mít i různé výhrady, ale jejich jednání bylo vždy opravdové 
a poctivé. Ví to sám Hospodin!!!
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Pokračování historie a činnosti oddílu zápasu
1975

Výbor oddílu plánuje uspořádání přeboru žáků ČSR 
k 30. výročí osvobození Nivnice. K zajímavosti patří, že 
na Strání se buduje nový oddíl zápasu. Vedoucím je An-
tonín Popelka.

Družstvo mužů národní ligy 1975:

Váha 52 kg: Srnec Josef, Chromec Josef; 57 kg: Plesner 
Karel, Čaňo Břetislav; 62 kg: Velecký František, Bradáč Petr; 
68 kg: Vítek Josef, Uher; 74 kg: Bršlica Karel, Mahdal Josef, 
Habarta, Lukeš Petr; 82 kg: Májek Josef, Mahdal Vlastik; 90 
kg: Daněk Jan; 90+ kg: Daněk Jiří

Družstvo dorostenců:

Váha 48 kg: Krajčovič Josef; 52 kg: Blaha Petr; 60 kg: Juráň Stani-
slav; 65 kg: Josefík Vlastimil, Hladiš, Drha Luboš; 75 kg: Výmola 
Josef

Družstvo žáků:

Váha 32 kg: Májek Jan, Kováč Miroslav; 35 kg: Krajčovič Zdeněk, 
Smetana Jan, Vykydal Mir; 38 kg: Soukeník Pavel, Smetana, Čap-
ka; 42 kg: Čaňo Josef, Velecký Josef, Lukeš Josef, Vlk, Bartoš

Muži začali sezonu roku 1975 velmi úspěšně, když porazili So-

kol Bučovice 7:1.

Srnec, Plesner, Popelka, Vítek Josef, Habarta, Mahdal, Májek - vý-
hry a Daněk Jiří -prohra

Další ligové utkání Nivnice vs Lokomotiva Trutnov, výhra Trut-
nov 5:3. Těsná porážka se smůlou. Karel Plesner zraněn, Bršlica nucený 
pro vyplnění váhových kategorií soutěžit ve vyšší váhové kategorii 90 
kg. Stále palčivý problém Nivnice: nedostatek těžkých vah. Zde se jasně 
projevil.
Srnec, Mahdal Josef,  Májek Josef  - výhry
Plesner, Brulík, Vítek a Bršlica Karel - prohry
Přes 90 kg Nivnice neobsadila

Další utkání Nivnice: Hradec Králové 4:4.

Srnec, Plesner, Popelka, Májek - výhra
Lukeš Jiří, Mahdal Josef (74), Mahdal Vlasta (82) a Daněk (100) -  prohry

Pod vedením Josefa Mahdala se v počtu 10 žáků uskutečnil výlet na 
Javořinu. Výpravu vezl oddílovým autem Šedý Šíp Josef Májek.
23. 2. 1975 se v  Nivnici uskutečnil okresní spartakiádní přebor žáků. 
Za účasti družstev Sokol Čejkovice, TJ Nivnice a TJ Sokol Strání Květná. 
V soutěži družstev zvítězila Nivnice, druhé Čejkovice, třetí Strání.

Další Mistrovské utkání druhé ligy mužů Nivnice vs Nový Jičín 3:5.

Srnec, Plesner, Vítek Josef  - výhra
Brulík, Mahdal Josef, Májek, Mahdal Vlasta - prohry

Nivnice vs Sokol Bučovice 5:3

Srnec, Plesner, Popelka, Bršlica a Májek (90) - výhra
Vítek, Kapsa prohra

Nivnice vs Lokomotiva Trutnov 3:4

Srnec, Mahdal J., Bršlica  - výhra
Popelka, Soukeník, Májek- prohra

Nivnice vs Hradec Králové 3:5

Srnec, Vítek, Májek - výhra
Bláha, Soukeník, Mahdal J., Mahdal V. - prohra

Nivnice vs Nový Jičín 5:3

Srnec, Plesner, Hladiš Vladimír (62), Mahdal J., Májek - výhra
Bršlica, Vítek Josef - prohra
Při všech utkáních nutno přihlédnout k obětavosti Josefa Májka, Karla 
Bršlice a Vlasty Mahdala, kteří pro vytvoření a ucelení mužstva soupe-
řili ve vyšších váhových kategoriích. Na závěr sezony se v Jihlavě konal 
přebor kraje. Za Nivnici se zúčastnili Srnec Josef 2. místo a Májek Josef 1. 
místo a získal titul přeborníka kraje pro rok 1975.

Na počátku sezony žáku 1975 zápas Nivnice vs Čejkovice 3:2

Májek Jan, Krajčovič Zdeněk, Čaňo Josef - výhra
Kováč Miroslav, Čapek Jiří - prohra

Přebor žáku družstev řecko-římský zápas Hodonín

32 kg: 1. Kováč Miroslav, 2. Májek Jan
V této době spolu Kováč a Májek neustále soupeří, a tím se technicky 
zlepšují. Mají všechny předpoklady stát se nejlepšími.
35 kg: 1. Krajčovič Zdeněk
42 kg: 4. Čapka, 6. Bartoš, 9. Soukeník

Ranní hygiena Ranní hygiena 
na Studeném Vrchuna Studeném Vrchu
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0 0 0 0 Výprava na soutředění na Studeném 

Výprava na soutředění na Studeném Vrchu, družstvo žáků a trenér Mahdal
Vrchu, družstvo žáků a trenér MahdalPěší výprava na LopeníkPěší výprava na Lopeník
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Žáci nastoupení v soutěži volného stylu v Nivnici
Žáci nastoupení v soutěži volného stylu v Nivnici

Výprava na soutředění na Studený Vrch
Výprava na soutředění na Studený Vrch

46 kg: 1. Skyba, 3. Lukeš, 5. Novotný
50 kg: 3. Bartoš
58 kg: 1. Velecký
Celkové pořadí družstev: Nivnice 14 bodů, Jihlava 12 b, 
Hodonín 10 b, Čejkovice 7 b, Zbrojovka Brno 6 b.

Přebor žáku volný styl Brno

32 kg: 1. Májek Jan, 2. Kováč Miroslav
35 kg: 1. Krajčovi Zdeněk, 9. Smetana
42 kg: 1. Bartoš František, 6. Soukeník
46 kg: 2. Čaňo
50 kg: 2. Bartoš Stanislav
Celkové pořadí družstev: Nivnice 14 b, Zbrojovka Brno 14 b, Jihlava 11 
b, Čejkovice 8 b, Hodonín 7 b.

Spartakiádní soutěž žáků v řecko-římském i volném stylu Hodonín.

Řecko-římský
32 kg: 1. Májek, 2. Kováč
35 kg: 1. Krajčovič Zdeněk, 7. Smetana
42 kg: 3. Bartoš František, 5. Soukeník Petr, 6. Čapka Jiří
46 kg: 2. Čaňo Josef, 4. Novotný
50 kg: 3. Bartoš Stanislav
58 kg: 1. Velecký Pavel
Volný styl
32 kg: 1. Kováč, 2. Májek
35 kg: 1. Krajčovič, 5. Smetana
42 kg: 2. Bartoš F., 3. Soukeník P., 4. Čapka Jiří
46 kg: 1. Čaňo Josef, 4. Novotný
50 kg: 2. Bartoš S.
58 kg: 1. Velecký Pavel
Pořadí družstev: Řecko-římský: 1. Nivnice 33 b, Čejkovice 26 b, Jihlava 
25 b, Hodonín 23 b, OP Prostějov 11 b, Sokol Bučovice 8 b.
Volný styl: 1. Brno 37 b, Nivnice 32 b, Hodonín 14 b, Sokol Bučovice 3 b.

Krajský Přebor družstev v zápase Řecko-římském Čejkovice:

32 kg: 1. Májek
35 kg: 2. Kováč
38 kg: 3. Krajčovič (nastoupil o váhu výš a prohrál ve fi nále s Pazderkou 
z Čejkovic)
42 kg: 3. Soukeník Pavel, 7. Čapka Jiří
46 kg: 2. Čaňo Josef
50 kg: 1. Hladiš
58 kg: 1. Velecký Pavel
Celkové pořadí: Čejkovice 10 b, Jihlava 10 b, Nivnice 10 b, Hodonín 9 
b, Brno 8 b.
Čejkovičtí byli v  této sezoně opravdu nejlepší a zasloužili si vítězství, 
naše třetí místo je proto cenné.

Přebor ČR žáku ve volném stylu Tábor

Tentokrát se jelo pod vedením Soukeníka Františka. Jednalo se o nej-
vyšší žákovský turnaj, na kterém je dobré umístění cílem a snem každé-
ho mladého zápasníka. Za Nivnici zde bojovali ti nejlepší.
32 kg: 3. Májek Jan, 8. Kováč Miroslav
Májek Jan zde prokázal výbornou formu a  třetí místo za Pruknerem 
z Brna a Tošenovským z Krnova, kteří byli starší. Škoda zranění Kováče, 
který by se jistě umístil lépe než 8.
35 kg: 3. Krajčovič Zdeněk. Výborný technický a rychlý zápasník, který 
v dlouhodobé soutěží žáků v kraji neprohrál.
42 kg: 6. Bartoš František
46 kg: 4. Čaňo Josef
58 kg: 1. Velecký Pavel – Přeborník ČSSR za rok 1975. Výborný zápas-

ník, který za celý rok v krajských přeborech neprohrál a svůj cíl dovršil 
v Táboře.
Pořadí družstev: 1. Škoda Plzeň 36 b, VS Tábor 24 b, Lokomotiva Krnov 
20 b, TJ Nivnice 19 b. Zúčastnilo se 130 žáků z 23 oddílů.
Přes léto žáci, dorost a muži ve sportovní hale netrénují. Muži a doros-
tenci mají letní oddech a žáci využívají své tělo v přírodě. V době dovo-
lených si zápasník a trenér Josef Mahdal udělal čas a uspořádal se žáky 
dnes již tradiční stanování na Studeném Vrchu, někdy mu dopomohou 
někteří z mužů nebo dorostenců z oddílu.

Turnaj žáků o pohár SČSP ve volném stylu Hradec Králové.

Z  Nivnice se účastní 5 žáků, nejlepší výkon Zdeněk Krajčovič, který 
všechna svá utkání vyhrál na lopatky, nejdéle mu odolával Kunc z Brna. 
Výborně rovněž bojoval Čaňo Josef, který získal 3. místo ze 14 účastníků.
35 kg: 4. Májek Jan
42 kg: 7. Bartoš F.
46 kg: 6. Skyba
Turnaj skončil pro Nivnici úspěšně, hlavně zásluhou Zdeňka Krajčoviče, 
který přes rok tvrdě trénuje a patří v družstvu k těm nejlepším.

Krajský Přebor žáků družstev ve volném stylu v Nivnici 29.11.1975

V této soutěži už nastupují mladí zápasníci z Květné.
32 kg: 2. Oliva Jaroslav, 3. Bartoš Vlastik, 4. Hladiš Karel
35 kg: 1. Májek Jan
38 kg: 2. Krajčovič Zdeněk
V letošním roce i přes výborné výsledky podlehl Krajčovič již podruhé 
výbornému Pazderkovi z Čejkovic
42 kg: 1. Bartoš František
46 kg: 2. Soukeník Pavel, 4. Viceník Ladislav
50 kg: 1. Čaňo Josef
58 kg: 1. Velecký Pavel: Letošní mistr ČR suverénně zvítězil. Soutěž v Niv-
nici byla výborně organizovaná a měla vysokou úroveň.
Pořadí oddílů: 1. Nivnice 19 b, Slovan Hodonín 7 b, Zbrojovka Brno 7 b, 
Sokol Čejkovice 6 b, Dynamo Jihlava 6 b, OP Prostějov 3 b, Strání Květná 
2 b, Bučovice 1 b.

JM

Záběr z výletu na JavořinuZáběr z výletu na Javořinu
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